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Побоят стресна политиците
ЕП ще разследва полицейското насилие над протестиращи.

Парламентът ще заседава извънредно утре. След показаните
кадри ДБ е склонна да подкрепи управленски мандат на БСП.

Стр. 6

Изчерпани са всички
резерви в бюджета

Всички резерви в бюдже-
та са изчерпани, заяви пред
БНР говорителят на прави-
телството Антон Кутев.
“Кризите ни чакат - ще има
здравна криза, тя ще доведе
до икономически последици.

Няма повече възможности за
вътрешни размествания на
бюджетните разходи. И сеп-
тември ще имаме пари за
плащанията, през октомври -
няма”, уточни говорителят на
кабинета.

Може да няма пари за добавките от 50 лева
на пенсионерите за ноември и декември

Финансовият министър
Асен Василев предупреди, че
може да няма пари за добав-
ките от 50 лева на пенсионе-
рите за ноември и декември.

Според социалистите ак-
туализацията на бюджета е

спешна. ИТН има свой вари-
ант, ГЕРБ са против, а спо-
ред ДПС за актуализация на
бюджета трябва ясно парла-
ментарно мнозинство.

опита си да оправдаят поли-
цейското насилие от 10 юли ми-
налата година прогербаджийски-
те симпатизанти постигнаха непо-
дозирани върхове на цинизма. Но
един от тях се открои особено.
Евродепутатът Александър Йор-
данов написа в събота в профила
си във фейсбук: “Хр. Иванов гра-
чи срещу полицията така, както
срещу нея са грачили комунисти-
те преди 9.09.1944 г. Но и тогава,
и днес има Гешев”.

Чудесно, след като са опако-
вани по този начин, антиГЕРБ
политическите сили със спокой-
на съвест могат да направят нов
Отечествен фронт. Срещу фаши-
зацията, простотията, цинизма,
корупцията, крадливостта и глу-
постта. Длъжни са да го напра-
вят. Длъжни са, защото не става
дума за тяснопартийните им ин-
тереси и заиграване с думичката
“принцип”, а за оцеляването на
обществото.

ГЕРБ не бива да се връщат на
власт. Побоят не е случаен. Той е
плод на десетилетие разврат на
обществените отношения, наложе-
ни от тази партия и нейния лидер,
довели до налагането на безсра-
мието като норма. От горе до
долу. От председателката на пар-
ламента, която прие публично да
бъде омерзена, до онази изрусена
полицайка, която рита безпомощ-
ни хора. Това е един типаж. Пло-
дове на отровено общество и от-
ровителят живее в Банкя.

Вземете се в ръце. Направете
правителство. Защитете държавата.
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Георги ГЕОРГИЕВ

Румен Гълъбинов:
Поскъпването
на масовите стоки
ще продължи

Закон

скара

Полша

и Израел

„Родопска угодия”
пак ще изкушава
почитателите
на вкусната храна

Стр. 4

Стотици миряни от цялата страна посетиха Бачковския манастир “Успение на Пресвета Богородица”
на най-големия летен християнски празник Голяма Богородица. Доброволци помагаха
при организацията на празника и за спазването на противоепидемичните мерки
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Талибаните
вземат
властта
в Афганистан
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Втори детски лагер се
превърна в огнище на КО-
ВИД-19 за последната седми-
ца. След като преди дни уче-
ници от благоевградска гим-
назия се заразиха в езиков
лагер в Австрия, вчера стана
ясно, че деца, летуващи в При-
морско, са позитивни. Някои
от тях имат леки симптоми,
но повечето са безсимптомни.

Междувременно страната
ни мина границата от 1000
новорегистрирани заразени в
събота. До края на месеца

Близо 50 жители на бургаските села
Маринка и Димчево отново протести-
раха заради лошото качество на вода-
та в района. За трета поредна седмица
те блокираха за половин час междуна-
родния път между Бургас и Малко

Фургони ще получат
пострадалите от пожара
във велинградското село
Кръстава. Там в петък
вечерта изгоряха седем
къщи и девет селскосто-
пански постройки. Огъ-
нят е пламнал от плевня
със сено, като най-веро-
ятната причина е късо
съединение. Жителите
потърсиха помощ, за да
разчистят останките и
да направят опит да
възстановят домовете
си. В съседни села вече
събират помощи за по-
страдалите.

Критично остава по-
ложението в района на
горския пожар в Родо-
пите. Той е до село
Югово и продължи
четвърти ден. И вчера в
гасенето му се включи
хеликоптер “Кугър” от

Втори детски лагер стана
огнище на КОВИД-19
Засега няма да се налагат ограничения на бизнеса,
категорични са от Министерството на здравеопазването

броят им ще се удвои, про-
гнозира проф. Тодор Кантар-
джиев, консултант по вакси-
национния процес към Сто-
личната община. Той бе кате-
горичен, че в тази ситуация е
необходимо да се предприе-
мат действия. “Никой у нас
няма мъжеството да направи
ваксинацията задължителна,
както е по други страни”, ко-
ментира той.

През първия почивен ден
на този уикенд бяха сложени
едва 3000 ваксини и така бро-

ят на ваксинираните с две дози
стана малко над 1,7 милиона.
Като вълна на неваксинирани-
те определиха идващата нова
криза вирусологът д-р Радка
Аргирова и д-р Гергана Нико-
лова от Националното сдру-
жение на общопрактикуващи-
те лекари. Според Аргирова
трябва да се засили информа-
ционната кампания и ако се
наложи, да се говори с хората
поотделно. “Там, където има
въведени мерки и те се спаз-
ват на 100%, дори не е необ-

ходимо да се налага локдаун”,
коментира д-р Николова.

От Министерството на
здравеопазването излязоха с
позиция, че на този етап не се
очакват допълнителни ограни-
чения и затваряне на бизнеси.
Д-р Александър Златанов, за-
местник-министър на здраве-
опазването, подчерта, че стра-
ната съвсем скоро е влязла в
жълтата зона по заболевае-
мост от коронавируса и в
Европа сме на 20-о място. По
думите му, ако едно заведе-

ние е с имунизиран персонал
100%, той може да работи без
риск.

Златанов съобщи, че във
ведомството се разработва
пакет от НЗОК за диагности-
циране и лечение на леките
случаи на КОВИД-19 извън
лечебните заведения от общо-
практикуващите лекари. Спо-
ред него Здравната каса ще
може да финансира този па-
кет.

Коментар на стр. 8

За трети път блокираха международен път заради мътна вода
Търново. Протестиращите преминава-
ха по две пешеходни пътеки на цент-
ралното кръстовище в село Маринка.
За кратко движението на колите бе
блокирано, но полицейски служители
пренасочиха шофьорите към обходен

маршрут.
Хората нямат отговор на жалбите,

изпратени до дружеството “Водоснаб-
дяване и канализация”. Те се заканиха
да протестират, докато не чуят кога
ще се реши проблемът с мътната вода,

която тече от чешмите им.
От ВиК в Бургас обявиха, че има

готов проект за нов водопровод за се-
лата Твърдица и Маринка, но се чака
финансирането му. Местните обаче за
първи път чуват за проекта.

Дават фургони на пострадалите
от пожара в село Кръстава

вертолетната авиобаза
“Крумово”, както и по-
жарникари, военнослу-
жещи от асеновградско-
то поделение, служите-
ли от горските стопан-
ства от цяла Южна
България и много доб-
роволци.

В нощта срещу неде-
ля площта на пожара
надхвърли 1000 декара,
а пламъците са улесне-
ни от сухата растител-
ност и горещото време.
Теренът е практически
непроходим и затова е
проблемно и захранва-
нето с вода, която се
доставя с бидони и дру-
ги подръчни средства.
Пожарът нараства от
две места - Нареченски
бани и Юговско ханче.
Няма опасност за хора-
та и къщите в региона.

Медицинска сестра или акушер-
ка ще прави три посещения в дома
след раждането на бебето. Това пре-
движдат промени в Наредба 9 на
Министерството на здравеопазване-
то. Според тях в основния пакет ме-
дицински дейности, който се запла-
ща от НЗОК, ще влезе услуга “Па-
тронажна грижа след раждането на
децата за превенция и профилакти-
ка в най-ранна възраст”. Целта на
услугата е да се подпомогнат роди-
телите в първите дни на грижи за

Националният исто-
рически музей да се пре-
мести в Партийния дом,
предлагат от сдружение
“Зограф”. Според него с
преместването ще се на-
мери ново предназначе-
ние за основно ренови-
раната пленарна зала
“Света София” със
скъпия стъклен покрив,
която пустее над шест
месеца. “В нея занапред

СНИМКА БГНЕС

Освен постройки, пожарът е изпепелил коли, мотори, животни

СДРУЖЕНИЕ „ЗОГРАФ”:

НИМ да се премести в Партийния дом
ще могат да се организи-
рат и провеждат както
престижни научни фору-
ми, конференции и кон-
греси, така и различни
арт събития от богатия
културен афиш на столи-
цата ни”, изтъкват от
“Зограф”. Оттам при-
помнят, че отдалеченост-
та на НИМ силно затруд-
нява и усложнява транс-
портния достъп на посе-

тителите до неговата из-
ключителна експозиция.
До музея няма нито мет-
ростанция, нито трам-
вайна спирка, а във фон-
да на Националния исто-
рически музей се съхра-
няват над 650 000 памет-
ници на културата и ог-
ромен археологически и
исторически архив, но
експозиционната площ е
ограничена.

Акушерки ще посещават
новородените бебета

новороденото, храненето и помощ
при евентуални проблеми. Услуга-
та ще минава през личния лекар или
педиатър и ще е безплатна. В мо-
мента педиатрите са задължени да
направят едно посещение на ново-
родените дни след като те бъдат из-
писани от болницата.

Промяната в наредбата е пред-
ставена за обществено обсъждане,
предстои да се публикува в “Държа-
вен вестник” и да влезе в сила от
януари другата година.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Димитър Стоянов, главен секретар
на президента Румен Радев

Приятелю, като стигнеш там, предай
на Тодор Коруев, на Минчо Тунев

и на Митко Бежански, че винаги ще сте
там - в ЛЯВАТА ЧАСТ на гърдите ни.

СКРЪБНА ВЕСТ

Още един стол от масата
на летящите хора остана празен...

Отиде си и

 НАРЦИС ЗЛАТАНОВ

От останалите от литературно-
артистичния клуб „Мусоргски”

Бившите вътрешни минис-
три на ГЕРБ Младен Мари-
нов и Христо Терзийски
твърдят, че не са укрили за-
писите от побоя над протес-
тиращи. Двамата отричат об-
виненията на шефа на вре-
менната комисия в НС Ни-
колай Хаджигенов, че цяла
година като адвокат на про-
тестиращи не е получил ис-
каните кадри от камерите
пред МС, а сега ги открили в

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Година след протестите...

Бивши министри на ГЕРБ се
оправдават с хората на Гешев

СДВР. В отделни позиции във
фейсбук бившите МВР шефо-
ве припомнят за извършените
м.г. проверки за полицейско
насилие, които установили, че
“четирима полицаи са преви-
шили служебните си правомо-
щия”. Те бяха санкционира-
ни с леки наказания. След
това материалите били пре-
дадени в прокуратурата, ко-
ято образувала дело, но и
досега нямало повдигнати

обвинения, намекват ексми-
нистрите.

Депутатката от ГЕРБ Де-
ница Сачева заяви, че вътреш-
ният министър не носел от-
говорност за насилието сре-

щу протестиращи. “Не знам
къде са били крити записите,
щом са излезли толкова лес-
но. По-скоро са били крити в
други чекмеджета, не в тези
на ГЕРБ, и са изчакали точно

този момент, за да бъдат из-
вадени сега, за да не може да
бъде съставено правителство.
Можеше да бъдат извадени
преди година”, каза депутатът
от ГЕРБ Радомир Чолаков.

Евродепутати от мо-
ниторинговата група за
демокрация ще разследват
миналогодишното поли-
цейско насилие срещу
протестиращи. Това ще
стане по време на мисия-
та им в България в края
на септември, съобщи
евродепутатът от БСП
Елена Йончева. От про-
куратурата и МВР евро-
депутатите ще изискат
информация за поведени-
ето на служителите на
реда през юли 2020 г.
Йончева е категорична, че
бившите управляващи от
ГЕРБ трябва да понесат
политическа отговор-
ност. “Преките участни-
ци да бъдат наказани спо-
ред законите в страната.
Това е същността на пра-
вовата държава, каквато
България трябва да бъде.

Евродепутати ще разследват
полицейското насилие
Прокуратурата е знаела за кадрите с побоя над протестиращи,
но едва сега взима случая под специален надзор

Неприемливо и извън вся-
какви демократични стан-
дарти в държава членка на
ЕС е да се допуска отми-
наването на случая, без да
се вземат мерки”, каза тя.

Укриваните цяла го-
дина видеозаписи, на ко-
ито се вижда как полицаи
упражняват жестокост и
насилие срещу протести-
ращи младежи под коло-
ните на Министерския
съвет, бяха показани в
петък във временната
парламентарна комисия за
полицейското насилие по
време на миналогодишни-
те демонстрации срещу
Бойко Борисов и Иван
Гешев. Лидерът на БСП
Корнелия Нинова обяви
кадрите за “потресава-
щи”. “Всички днес гово-
рим за тях. Но говорене-
то не стига. Обективно

разследване, съд и отго-
ворност. А най-голямата
е на онзи, под чиито про-
зорци на МС се случва
това”, написа Нинова във
фейсбук. Ръководителят
на Делегацията на българ-
ските социалисти в ЕП
Петър Витанов заяви, че
щe сезира Комисията по
правосъдие в ЕП за кад-
рите с полицейско наси-
лие. “В началото на нова-
та парламентарна сесия
на ЕП смятам да запозная
Комисията по граждан-
ски свободи, правосъдие
и вътрешни работи за
случилото се в България
и отново ще поставя
въпроса за нарушаване на
човешките права. Помни-
те ли как миналото лято
от ГЕРБ не спираха да
повтарят мантрата, че
всеки бил свободен да

протестира колкото и за
каквото пожелае? Без
обаче да уточнят, че сво-
бодата върви с риска да
бъдеш смазан от бой зад
колоните на МС. Брутал-
ните кадри разкриват
същността на диктатор-
ски режим, криещ се зад
фасадата на несъществу-
ваща демокрация. Там,
където органите на реда
се превръщат в средство
за репресия и контрол,
място за демокрация
няма. Похватите на влас-
тимащите в България не
се различават много от
тези на режимите в бана-
новите републики. А ако
се съди по безпардонно-
то насилие пред МС, то
ние живеем в по-голяма
диктатура от Уганда, Ру-
анда и Габон, взети заед-
но”, написа Витанов във

фейсбук. Съпредседате-
лят на ДБ Христо Ива-
нов заяви, че отговор-
ността за това насилие е
на “страхливеца Борисов
и неговата маша Гешев”.
Слави Трифонов поиска
“всички замесени в това
престъпление веднага да
бъдат арестувани и мо-

ДБ би преговаряла за съставяне
на правителство с третия мандат,
дори ако бъде връчен на БСП, обя-
ви съпредседателят на дясната коа-
лиция Христо Иванов. “Всеки, кой-
то иска подкрепата на ДБ, ще бъде
питан какви хора предлага. И всеки
ще трябва да направи отстъпки.
Призивът ни е да седнем и да изра-
ботим цялостната формула на пра-
вителство, за да няма избори сега,
понеже този парламент не можа да
роди пълноценно политическо уп-
равление и ние трябва да намерим

ментално осъдени”.
Председателят на пар-

ламента Ива Митева
свиква извънредно заседа-
ние на НС във вторник
заради кадрите с насилие.
Прокуратурата съобщи,
че е взела под специален
надзор побоя под колони-
те на МС. Това се случва
година след образувано-
то досъдебно производст-
во. От ДБ поискаха из-
слушване на Гешев в НС.

ДБ е склонна да подкрепи мандат на БСП

заместител, който да ни спаси от
това да хвърлим страната към избо-
ри. Затова предлагаме правителство
за 6-8 месеца. Единственият ни
твърд призив е да има равноправни
професионални преговори”, обясни
пред БНР Иванов възможния ком-
промис в коалиционното споразу-
мение на ДБ, където е записано, че
няма да се подкрепя правителство с
мандат на ГЕРБ, ДПС или БСП.

Преди дни БСП и ИБГНИ се
обявиха за разговори и опит в тях да
бъдат върнати представителите на

ИТН. “По дяволите личното его, по
дяволите емоциите, трябва да седнем
и да проведем политически прегово-
ри”, заяви по БНР депутатът от “БСП
за България” Георги Кадиев.

Лидерът на ИТН Слави Трифо-
нов заяви в интервю за БНР, че
“след като на неговата партия е
отказана подкрепа, тя също няма да
подкрепи правителство с третия
мандат”. Въпреки категоричността
си, Трифонов все пак допусна:
“Нека видим какво ще стане, защо-
то нещата се менят час по час”.
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Всички резерви в бюджета са изчер-
пани, това заяви пред БНР говорителят
на служебното правителство Антон Ку-
тев вчера. “Кризите ни чакат - очевидно
ще има здравна криза, тя ще доведе до
икономически последици. Всичко това
трябва да бъде адекватно възприето от
държавата”, добави Кутев. “Вътрешните
размествания в бюджета вече са направе-
ни и няма вече възможности за това. И
септември ще имаме пари за плащанията,
през октомври - няма, уточни говорите-
лят на кабинета.По този начин Кутев
обясни необходимостта от актуализация
на националния бюджет. “Хората искат
нормален живот, да си покрият разходи-
те, да си правят планове. И накрая ние да
ги вкараме във водовъртеж на кризи, за-
щото някакви политически елити не са
разбрали.  Това води до анархизъм. За-
щото хората започват да се питат: ДА
защо ни е всичко това?У, попита Кутев.

Наистина има възможност за прест-
руктуриране на разходи, но голяма част
от тези възможности вече са изчерпани.
На 1 млрд. лв. от тези резерви вече са
изразходвани и има сравнително малко
останали буфери за преструктуриране,
твърди финансовият министър Асен Ва-
силев. Той призова депутатите да отво-
рят Закона за бюджета и да посмятат с
един калкулатор, за да видят как можем
да покрием още 1,4 млрд. лв. до края на
годината. Според Василев резервите ще
стигнат до септември и октомври, но не
за всички планирани мерки. Може да
няма пари за добавки на пенсионерите
от по 50 лв. за ноември и декември.
Затова служебното правителство насто-
ява да получи възможност да изхарчи

Резервите в бюджета
са изчерпани
Може да няма пари за добавки на
пенсионерите от 50 лв. за ноември и декември

Експозициите на Българската банка за развитие (ББР),
класифицирани като необслужвани и с най-лошия вътре-
шен рейтинг, са в общ размер от 545 млн. лв. Само топ 10
от най-големите кредитополучатели пък имат обща експо-
зиция от 1,3 млрд. лв. Това каза служебният икономически
министър Кирил Петков в парламента.

Към 30 юли 2021 г. портфолиото на ББР към инди-
видуални клиенти е 2,2 млрд. лв., а експозициите са 141
броя. От тях над 500 млн. лв. са класифицирани като
необслужвани и високорискови. Друг проблем на екс-
позициите според Петков е, че т. нар. съотношение меж-
ду дълг и редуцирана стойност на обезпечението е в
допустими граници под 80%, но има експозиции за бли-
зо до 100%, което икономическият министър определи
като “червена линия”. По думите му има огромни заеми,
голяма част от които са високорискови. Въпреки това

Рискови кредити за над 500 млн. лева е раздала ББР

допълнителните приходи, които хазната
очаква да получи - 2 млрд. лв. Законът за
публичните финанси не позволява извъ-
нредните приходи да се харчат, ако съот-
ветните разходи не са заложени в бюд-
жета. “Ако ми гарантирате, че ноември
месец ще има парламент, който през
първата си седмица ще има бюджетна
комисия, за  да приеме актуализация,
нека да минем към такъв план. Тук виж-
даме, че имаме парламент, който 4 сед-
мици не може да направи бюджетна
комисия и да започне да си върши рабо-
тата”, коментира още Василев.

БСП ще направи анализ на проекта
на служебния кабинет и тогава ще излезе
със становище, заяви Румен Гечев. Сами-
ят Гечев каза, че има сериозни съмнения
за корекциите в приходна част. Партията
обаче смята нуждата от актуализация за
спешна. От “Има такъв народ”, отново
подчертаха, че не харесват варианта на
служебния кабинет и имат свой проект
за корекция на бюджета. Такъв законо-
проект обаче партията на Слави Трифо-
нов все още не е внесла в парламента,
нито е представила по някакъв начин.
Финансовият експерт на ИТН Пламен
Данаилов, който бе номиниран и за фи-
нансов министър във второто неслучило
се правителство на ИТН, заяви, че в за-
конопроекта на служебния кабинет
“отсъстват ключови разходни пера” и
даде пример с подпомагането на бизнеса
заради високите цени на тока.

Както е известно служебният финан-
сов министър Асен Василев обяви уве-
личаване на приходната част на бюджета
с 2 млрд. лв., а на разходната част - с 1.8
млрд. лв., при което бюджетният дефи-
цит ще се свие от 3.9% на 3.6%. Единст-
вено “Демократична България” безре-
зервно посочва, че ще подкрепи актуали-
зирания вариант на бюджета на служеб-
ното правителство. “Фокусирането
върху доходите и пенсиите е правилната
политика на служебното правителство”,
коментира Владислав Панев и се надява
сформиране на бюджетна комисия и за-
почване на обсъжданията да има още
следващата седмица.За незабавна актуа-
лизация на бюджета се обявиха и от
ИБГНИ, но от там не са доволни от
модела за преизчисляване на пенсиите.
От ДПС все още не са коментирали как-
во мислят за актуализацията на бюджета.

СНИМКА БГНЕС

Министърът на финансите Асен Василев призова
депутатите да изчислят с калкулатор как държавата
да покрие разходи от 1,4 млрд. лв. до края на годината

обаче те не създават проблем на банката, защото тя
продължава да е високоликвидна. Петков уточни, че за
най-голям риск да не бъдат върнати има за около 250
млн. лв. от високорисковите кредити.

Към момента при микрофинансирането има 6 кредита
със средна стойност 80 000 лв. При гаранционните про-
грами през юни тази година има 150 нови кредити на
стойност 24 млн. лв. Те са със среден размер от 160 000
лв. За юли заемите са 94 броя за 23 млн. лв. и със средна
стойност 245 000 лв. Служебният икономически министър
обяви, че е започнал процес по провизиране на тази загу-
ба. Също така той потвърди, че въпреки нея ББР ще остане
една от най-стабилните банки, но това е поради огромните
държавни средства, инвестирани в капитала й.Капиталова-
та адекватност на държавната банка е 34, като притежава
над 800 млн. лева във финансови  инструменти.

Сдружението на заведения-
та в България и Българската
асоциация на заведенията пре-
кратяват протестите срещу
евентуално затваряне на бизне-
са при силен ръст на заразени-
те с коронавирус и настанени-
те в болница. Вместо това те
започват акция, наречена “Сво-
бода за бизнеса”  - с плакати на
витрините и публикации в со-
циалните мрежи те ще про-

Вместо протести, ресторантьори ще лепят плакати

дължат да защитават правото си
на труд. Това съобщиха от две-
те организации, които през сед-
мицата бяха инициатори на
протестни шествия в по-голе-
мите градове в страната и бло-
кирането на ключови кръ-
стовища. Сега от СЗБ и БАЗ
обясняват, че собственици на
заведения в отделни градове,
ако решат, може да продължат
да организират протести. На-

дяваме, че с тези наши действия
сме дали недвусмислен сигнал
на държавните институции, че
повече няма да търпим насил-
ствено затваряне на бизнеса.
Противно на насажданата ом-
раза към нас, ние показахме, че
сме интелигентни хора и про-
тестите бяха изключително
мирни, а спирането на трафика
в рамките буквално на няколко
минути. Нашата цел не беше да

предизвикваме какъвто и да е
дискомфорт у нашите съграж-
дани, а само да дадем гласност
на проблемите, твърдят от две-
те организации.

Новата акция “Свобода за
бизнеса” ще се изразява в по-
ставянето на специално напра-
вени за целта плакати на витри-
ните на обектите, както и чрез
споделяне на постове в социал-
ните мрежи. “Целта е да пока-

жем, както на държавните ин-
ституции, така и на цялата об-
щественост, че ще се борим до-
край, за да защитим правото си
на труд. И призовават всяко
заведение за хранене, нощен
клуб или друг бизнес да изпра-
ща снимка на електронната
поща на СЗБ и БАЗ с поставен
плакат на витрината си, която
ще бъде добавена в специален
албум страници във Фейсбук.
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“Когато цената на тока се увеличава
така драстично , това ще се случИ и с
всичко останало. Ако продължаваме по
този начин, държавата ще си загине тихо.
Няма начин да пипаш фундамента на
икономиката и всичко да стои красиво и
непокътнато”. Това заяви пред Нова тв
заместник-председател на БТПП Краси-
мир Дачев по повод драстичното
поскъпване на борсовия ток. Проблемът,
че електроенергията за бизнеса е най-
скъпата в Европа  по повдигаме вече 10
години. Той очевидно не е в състояние
да бъде решена от политици с малък
капацитет. Трябва да има политическа
критична маса, за да може да бъде ре-
шен този проблем. В целия свят бедните
държави плащат най-скъпо и ние не сме
изключение. Нещата се докарват до аб-
сурда. Започват да се клатят основите
на българската икономика. Най-големи-
те предприятия, които са енергоемки и
са най-големите консуматори на елект-
ричество започват да затварят. Ако това
се случи положението ще стане не-
удържимо, заяви Дачев. Според него, ако
такива предприятия спрат работа, се-
гашната криза в страната ще ни се види,
като детска игра.

“За тези фирми работят хиляди хора

Реализацията на про-
екта за газопровода “Бал-
кански поток” на практи-
ка не е оказала влияние
върху приходите, които
постъпват в газовия опе-
ратор “Булгартрансгаз” и
съответно върху печалба-
та му, която дори за
първите шест месеца на
2021 г. е намаляла спрямо
същия период на време го-
дина по-рано. “Похарчени
са 2.5 - 3 млрд. лв., а ре-
зултатът е същият като
предната година. Ако се
твърди, че инвестицията
от 2.5 млрд. лева ще се
възвърне за 10 години,
това означава, че тя тряб-
ва да увеличи годишния

„Балкански поток” не носел печалба
ята на газопровода от
турската до сръбската
граница.Продължението
на руския газопровод
“Турски поток” на
българска територия, ко-
ето у нас е наричано
“Балкански проекта”, бе
въведено в експлоатация
в последните дни на 2020
г. В момента обаче то ра-
боти с непълен капацитет,
тъй като втората от ком-
пресорните станции по
трасето ще заработи през
октомври 2021 г. Пасиви-
те на дружеството са на-
раснали на 2.607 млрд. лв.
Банковите му заеми възли-
зат на над 507 млн. евро и
са обезпечени с депозити

КРАСИМИР ДАЧЕВ:

Скъпият ток ще убие
държавата тихо
Работодателските организации видяха престъпления в цената на електроенергията

Идеята всяка сграда в Бълга-
рия да се сдобие с технически
паспорт в рамките на две-три
или пет години отива в истори-
ята. Служебният министър Ви-
олета Комитова е разписала
промени в Наредба 5 от 2006
г., с които сроковете за жилищ-
ните блокове отпадат, а за об-
ществените постройки крайна-
та дата се отмества към далеч-
ната 2032 г.  В досегашният
вариант на наредбата, която
вече е претърпяла серия ремон-
ти, се предвиждаше т. нар. пас-
портизация на сградите да при-
ключи до края на 2022 г., след

и няма да има кой да им плаща. Това е
базата, която генерира парите в държа-
вата. Ако тези фирми освободят работе-
щите, те ще отидат на издръжка при
държавата. Бизнесът пък ще спре парите
си към държавата, с които тя плаща на
останалите без работа”, обясни Дачев.

Според него проблемите в енергети-
ката ни са генетични. Ние се борихме с
години тя да се освободи и да стане по-
пазарна. Енергетиката не може да се
промени след нечия оставка. Всички
партии имат интереси там. Нужно е

всички да се обединят и да поискат про-
мяната. Това е и причината поради ко-
ято това няма да се случи, категоричен
бе Дачев.

Междувременно четирите национал-
но представени работодателски органи-
зации -  АИКБ, КРИБ, БСК и БТПП,
внесоха сигнал до главния прокурор
Иван Гешев за извършено престъпление
от общ характер от ръководствата на
БЕХ и ТЕЦ “Марица изток 2”. Бизнесът
смята, че двете държавни дружества
умишлено поддържат ликвидността на
енергийната система ниска, с което се
уврежда интересът на държавата и ней-
ното дружество ТЕЦ “Марица изток 2”,
както и на потребителите на електрое-
нергия - промишлени предприятия, бол-
ници, училища, общински и държавни
администрации.

“За пореден път българските граж-
дани и българският бизнес ще платят за
безотговорността и безстопанственото
управление, което се е наложило като
практика в българските държавни дру-
жества, включително и най-вече в енер-
гетиката”, се посочва в сигнала на рабо-
тодателските организации. Според тях
основанието са се сезира прокуратура-
та са установени данни, позволяващи да

се направи обосновано предположение
за извършено престъпление от общ ха-
рактер, което със своите размери и об-
хват застрашава икономиката и нацио-
налната сигурност на Република Бълга-
рия. Според бизнеса На пазара на елек-
трическа енергия осъществяван на
Българската независима енергийна бор-
са (БНЕБ), на платформата “Ден напред”
средната цена за 1 MWh базова мощ-
ност за периода 27 юли - 5 август 2021
г. е в диапазона 177.89 лв. - 330.73 лв. ,
най-скъпата в цяла Европа, като по ча-
сове достига дори над 400.00 лв./MWh.
Нещо повече, тази цена е с над 50% по-
висока от средната за ЕС и с над 75%
по-висока от цената на електроенергия-
та в Германия, Франция, Австрия и
Швейцария и над два пъти и половина
над цената за същия период на предход-
ната година. Този резултат е кумулати-
вен ефект от една страна от повишеното
търсене (в т.ч. с признаци за манипули-
ране на борсата) на платформата “Ден
напред”, а от друга страна от недо-
статъчното и недобре структурирано
предлагане на количества електрическа
енергия от производителите.

Коментар на стр. 8

което на неизрядните собстве-
ници да се налагат глоби и дру-
ги санкции. След приемането на
наредбата преди 15 години вся-
ка новострояща се страда влиза
в експлоатация с изготвен пас-
порт, в който се описват ос-
новните й характеристики -
конструкция, инсталации - ел,
топло- , ВиК,  енергоефектив-
ност и т.н. , като идеята беше за
няколко години и старите сгра-
ди, правени преди 2006 г, да се
сдобият с такива документи.
Такава кампания обаче е много
мащабна и скъпа и точно по
тази причина сроковете за при-

ключването й бяха отлагани от
няколко правителства.

По предварителни оценки с
отпадането на задължението ще
бъдат спестени между 300 и
500 лв. на всяко домакинство,
или общо около 3 млрд. лв. на
българските граждани и фирми.
Самата Комитова още с влиза-
нето си в служебния кабинет
обяви сроковете и задължение-
то за паспорт на всяка сграда
за безумно. От ГЕРБ години
наред обясняваха, че “няма
мърдане”,  защото било евро-
пейско изискване. Но се опит-
ваха да го натрапят по неевро-

пейски начин и в неизпълними
срокове.

Занапред изготвянето на
технически досиета за старите
обекти ще продължи, но то ще
става постепенно, като ще е
задължително само за построй-
ки, за които е установено, че са
опасни и трябва да се ремонти-
рат, или когато се правят съще-
ствени преустройства и рекон-
струкции. Масовата паспорти-
зация заплашваше да се изроди
като “масовото саниране” на
панелни блокове - да създаде
“златен” бизнес за определи
фирми, които се занимават с

обследвания на сгради и раз-
лични видове ремонти, c огро-
мен риск паспортите да се пра-
вят формално. В същото време
за разлика от “безплатното” са-
ниране, за което плащаше
държавният бюджет,  техниче-
ските паспорти са за сметка на
собствениците на имотите. В
България има близо 2.8 млн.
сгради, но едва 11 000, или
0,39% имат технически пас-
порт. Всички имоти, санирани
по програми със средства от ЕС
или от българския бюджет, са с
изготвени технически досиета,
но те са общо около 3000.

Пратиха в историята паспортите на сградите

приход грубо с 250 млн.
лв.”, каза служебният енер-
гиен министър Андрей
Живков по време на
петъчния парламентарен
контрол.

Финансовият отчет на
“Булгартрансгаз” (БТГ)
сочи, че за първото шест-
месечие нетната печалба
на оператора е била 55
млн. лв., докато година
по-рано е била 60 млн.
лв., даде пример той. По
думите му ако този ре-
зултат се екстраполира,
към края на годината той
ще е в рамките на 100-
120 млн. лв., което озна-
чава, че ще е съотносим
спрямо преди реализаци-

за 123 млн. долара, според
данните за първото три-
месечие на 2021 г. Има и
кредит за близо 108 млн.
лв., обезпечени с депозит

за над 5 млн. долара, както
и необезпечен заем за 500
хил. лв., взет от дъщерно-
то му дружество “Газов
хъб “Балкан”. Министър

Живков  е притеснен, че
финансовото състояние на
“Булгартрансгаз” застра-
шава реализацията на не-
гови нови проекти.

Красимир Дачев

СНИМКА БГНЕС
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Закон скара Полша и Израел
Варшава ограничи
правата на
оцелелите от
Холокоста да си
възстановят
отнетото им
имущество

Полският президент Анджей Дуда
подписа закона, засягащ имуществото
на евреите, пострадали по време на
Втората световна война. Става дума
за поправка в законодателството, коя-
то бе одобрена от парламента този
месец. Тя ограничава правата на оце-
лелите евреи за възстановяване на
имуществото им, което е било иззето
в хода на Холокоста.

Това предизвикаха критики в Израел
и САЩ, където смятат, че законът лиша-
ва евреите от правото да върнат собст-
веността си или да получат обезщетение
за нея. Дуда каза, че е запознат с крити-
ките към измененията, но отрича те да
са насочени срещу евреите. Той подчер-
та, че никога не е бил безразличен към
темата за Холокоста, а Полша е “пази-
тел на паметта на жертвите на герман-
ските престъпления срещу евреите”.

Израелският външен министър Яир
Лапид заяви, че е инструктирал времен-
но изпълняващият длъжността официа-
лен представител на страната във Вар-
шава да се върне незабавно у дома “за
безсрочни консултации”. “Новият изра-
елски посланик в Полша, който трябва-
ше скоро да замине за Варшава, няма да
замине на този етап. Израелското
външно министерство ще препоръча на
полския посланик в Израел да продължи
ваканцията в страната си”, съобщиха от

пресслужбата на Лапид. Министърът
отбеляза още, че “Полша се превърна в
антидемократична, нелиберална страна,
която не почита най-голямата трагедия
в историята на човечеството”. Лапид до-
бави, че Израел е “в координация с аме-
риканците как да реагира спрямо одоб-
рението на закона”.

Израелският премиер Нафтали Бе-
нет също осъди измененията в закона:
“Това е срамно решение и срамно
презрение към паметта на Холокоста.
Израел негативно възприема приема-
нето на закон, който не позволява на
евреите да получават компенсации за
имущество, откраднато им по време
на Холокоста и съжалява, че Полша е
решила да продължи да вреди на тези,
които са загубили всичко. Израел няма
да остане безразличен към такава
стъпка”, предупреди премиерът. Във
Варшава обявиха, че ще предприемат
реципрочни дипломатически мерки.

Представител на местно племе
в Малайзия си прави селфи в
ритуална носия, докато се
ваксинира срещу КОВИД-19 край
столица Куала Лумпур.
На 14 август Малайзия регистрира
рекордните за едно денонощие
20 770 новозаразени, така общия
брой на инфектираните достигна
1 384 353 души

Спасители и полицаи работят на
мястото, където в неделя
сутринта катастрофира
пътнически автобус с унгарска
регистрация на магистрала за
Будапеща. По неизвестни причини
автобусът се блъснал в стълб на
надлез и се преобърнал. Осем души
са загинали, а 48 са ранени, двама
от тях тежко

СНИМКИ БГНЕС

Така изглежда южния хаитянски град Лос Кайос след двете мощни земетресения в събота и неделя.
Съботният трус бе с магнитуд 7,2 и на дълбочина 10 км. Загинали са 304 души, а около 1800 са пострадали.
Неделният трус с магнитуд 5,9 и дълбочина 30 км разлюля район със 125-хилядно население.
Не се съобщава за нови жертви и разрушения

Ситуацията в Афганистан и действията на беларуските
власти в областта на граничния контрол изискват от Евро-
пейския съюз спешно да преразгледа общите правила за
миграцията и убежището, съобщи в неделя заместник-пред-
седателят на Еврокомисията Маргаритис Схинас.

“Да обобщим с една фраза, ситуацията в Афганистан и
действията на беларуските власти показаха, че времето е
изтекло и не можем да чакаме повече, за да извършим не-
обходимото цялостно преструктуриране на европейските
норми за миграция и убежище”, написа той в “Туитър”.

“Конфликтът и нестабилността в региона рано или късно
ще се пренесат в Европа и по този начин в Австрия”,
коментира на свой ред австрийският външен министър
Александър Шаленберг, цитиран от АПА.

Европейският съюз се опасява от остра миграционна
криза поради риска от бягащи от Афганистан десетки хи-
ляди хора. ЕС смята, че един от основните пътища на
миграция на тези хора към територията на общността може
да бъде транзит през Беларус до Литва.

ЕС се нуждае от спешна
преоценка на миграцията

Шест седмици преди парламентарните избори Герман-
ската социалдемократическа партия (ГСДП) регистрира
максимална популярност от 4 години и скъсява дистанци-
ята с десния блок на Християндемократическия и Христи-
янсоциалния съюз (ХДС/ХСС). Това показва допитване на
института INSA, публикувано във в. “Билт ам Зонтаг”.

Според социолозите, ХДС/ХСС може да разчита на 25%
от гласовете. ГСДП увеличи подкрепата си, след като 20%
от избирателите изразиха желание да гласуват за нея. Рей-
тингът на Партията на зелените е в застой след спада през
юли и в момента е 18%. 11% от анкетираните са готови да
гласуват за “Алтернатива за Германия”. Свободната демо-
кратична партия би спечелила 12%, а Лявата партия 7% от
гласовете. Лидерът на ГСДП Олаф Шолц, който е и вице-
канцлер и финансов министър, се радва на по-голяма подкре-
па от премиера на Северен Рейн-Вестфалия и кандидат за
канцлер от ХДС/ХСС Армин Лашет, чийто рейтинг е само
15%. Докато Шолц е подкрепян от 29% от анкетираните.
Изборите за Бундестаг в Германия са на 26 септември.

ГСДП с максимална
подкрепа от 4 години

20 ливанци загинаха от
експлозия на цистерна

Най-малко 20 души са убити

при експлозия на цистерна за го-

риво в Ливан, съобщиха агенциите.

Ливанският Червен кръст съобща-

ва за повече от 37 ранени. Експло-

зията е станала в северния район

Акар. “Нашите екипи транспорти-

раха 20 тела на загиналите и над

7 седем ранени от експлозията”,

се казва в съобщението. На място-

то работят 22 спасителни екипа

на Червения кръст. ДУМА припом-

ня, че при експлозията на приста-

нището в Бейрут на 4 август м.г.

загинаха над 290 души

Над $100 млрд. са
необходими за Либия

Очаква реконструкцията на

Либия да бъде една от най-големи-

те в Близкия изток и Северна

Африка. Икономистът Камал Ман-

сури, на когото се позовава АФП,

изчислява, че са необходими “над

100 милиарда долара” за възстано-

вяването на Либия. Очаква се бив-

шата колониална власт Италия,

както и съседните Египет и Турция

да получат лъвския дял от сделки-

те за възстановяване.

Висок брой КОВИД-
починали в Русия

Броят на смъртните случаи от

коронавирус в Русия на ден се е

увеличил с 816 срещу 819 ден по -

рано и вече е 170 499, съобщиха

пред журналисти от федералният

КОВИД-щаб. Така броят на

смъртните случаи надхвърля 800 за

четвърти пореден ден.
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Спасител вдига с хеликоптерно въже жителка
на префектура Сага, югозападна Япония,
която страда от небивали дъждове заедно
с други части на страната. В някои райони
там са паднали от 700 до 1000 мм валежи,
което е три пъти повече от средното за
август. Освен от наводнения, населението
там страда и от свлачища, разрушени
пътища и прекъснати връзки. Властите
препоръчаха евакуация на 2 млн жители

СНИМКИ БГНЕС

Афганистански войници охраняват контролно-пропусквателен пункт в столицата, след
като стана ясно, че военните части на талибаните стигнаха до столицата, а техни
политически представители преговарят с президента Ашраф Гани да сдаде властта

Делегация на талиба-
ните започна в неделя
разговори в президент-
ския дворец в Кабул с аф-
ганистанските власти.
Според телевизия “Ал
Арабия”, настоящото
правителство може да
прехвърли властта на ад-
министрацията на пре-
ходния период през след-
ващите няколко часа или
до края на неделния ден.
Президентът Ашраф Гани
ще предаде властта до
края на неделния ден, още
твърди “Ал Арабия”.

Това се случва на фона
на заявленията на талиба-
ните, че са установили
контрол върху целия Аф-
ганистан. Изпълняващият
длъжността вътрешен ми-
нистър Абдул Мирзаквал
заяви по телевизия “Толо
нюз”, че “Кабул няма да
бъде атакуван, прехвърля-
нето на властта ще стане
мирно”. Талибаните от
своя страна увериха, че
ще гарантират правото на
напускане на столицата
на всички, които желаят.
Ръководството на талиба-
ните е инструктирало
войските си да не влизат
директно в Кабул.

“Ислямският емират
инструктира всички свои
сили да стоят пред порти-
те на Кабул, да не се опит-
ват да влязат в града”, на-
писа говорител на талиба-
ните в Туитър, въпреки че
някои жители съобщават,
че бунтовници са влезли
мирно в някои предградия
в покрайнините на града,
съобщи АФП.

Според “Ал Арабия”,
отделни сблъсъци между
армията и талибаните
има, но в покрайнините,
а не в рамките на Кабул.
Центърът на столицата
или “зелената зона”, къде-
то се намират посолства-
та на чужди държави, се
контролират от амери-
кански войски. Те също
така гарантират сигур-
ността на столичното ле-
тище. Афганистанската
охрана на двореца беше
заменена от американска.
Три американски хели-
коптера чакат пред дво-
реца, съобщи иранският
вестник “Техран таймс”.

Освен това талибани-
те призоваха банките и
държавните институции
да работят както обикно-
вено, а жителите да не

напускат домовете си от
съображения за сигур-
ност, обещавайки, че няма
да отмъщават на никого и
ще амнистират всички,
които са служили при на-
стоящата администрация
на Кабул.

Светкавичната полити-

ческа развръзка в столи-
цата настъпи след съоб-
щенията, че талибаните са
поели контрола над град
Джалалабад, администра-
тивен център на източна-
та провинция Нангархар,
и стратегическия град
Мазари Шариф в северен

Афганистан. Така до 90%
от територията на Афга-
нистан се оказа в техни
ръце. Според “Ал Ара-
бия” Мазари Шариф е
предаден без бой чрез
предателство на правител-
ствените сили там, които
просто напуснали града.

Междувременно за-
почнала е евакуацията на
американските дипломати
от Кабул, която ще при-
ключи във вторник. За
целта в Кабул са изпрате-
ни 1000 военни на САЩ,
очаква се да пристигнат
още 2000 военни.

Талибаните вземат
властта в Афганистан
Те влязоха в столицата Кабул и преговарят с президента Гани да поемат управлението

Азербайджанският прези-
дент Илхам Алиев заяви, че
точността на картите на мин-
ни полета в Карабах, предаде-
ни от Армения, е само 25 про-
цента. “Армения не ни преда-
ва минни карти, а точността
на наскоро предадените карти

Най-малко 57 човека
са загинали при наводне-
нията и свлачищата по
черноморското крайбре-
жие на Турция, съобщи
турската агенция за бор-
ба с бедствията, цитира-
на от медиите. По данни
на агенцията 48 са заги-
налите в Кастамону,
осем в Синоп и един в
Бартън. Осем души са
настанени в болница. Ве-
домството опровергаха
слуховете за още десет-
ки безследно изчезнали
хора. Преди това бе съоб-
щено за 55 загинали.

Проливните дъждове в
черноморските окръзи Ка-
стамону, Синоп и Бартън
в сряда причиниха навод-
нения, които разрушаваха

Германската полиция
разследва убийството на
34-годишна жена, избяга-
ла от Афганистан в Гер-
мания преди осем годи-
ни. Под подозрение са
братята на починалата.
Те са на 22 и 25 години.
Според следователя мом-
четата са убили сестра
си, защото тя е “опозо-
рила семейството”, раз-
крива в. “Билд”.

Жертвата дошла в
Берлин от Кабул през
2013 г. Четири години
по-късно тя се разделила
със съпруга си и оттога-
ва самостоятелно е от-
глеждала 13-годишния си
син и 9-годишната си
дъщеря. Братята започна-
ли да я “притискат”. Те

е само 25 процента”, каза
азербайджанският лидер в ин-
тервю за турската телевизия
Си Ен Ен Тюрк. Според него
стотици хиляди мини са били
оставени от арменската стра-
на в Карабах, а след военните
действия над 150 азербайд-

жански цивилни и военнослу-
жещи са убити и ранени.

След прекратяването на
военните действия за Нагор-
ни Карабах през есента на
2020 г. седем съседни района
минаха под контрола на Баку.
Разминирането на тези райо-

ни е един от нерешените
следвоенни проблеми между
Баку и Ереван. В отговор на
предоставените досега от
Армения карти Баку върна 30
арменски военнопленници.

Азербайджан все още не е
получил положителен отго-

вор от Армения на предло-
жението за подписване на
мирен договор и установява-
не на границите, посочи още
Илхам Алиев. “Очевидно
Армения не е готова за това
или е против това”, заяви
Алиев.

Алиев критикува Ереван заради картите на минните полета

Убийство на честта
потресе Германия

Наводненията в Турция
погубили 57 жители

жилищни сгради, отнася-
ха автомобили и блокира-
ха голям брой шосета. По-
вредени бяха най-малко
пет моста. Десетки села
бяха без електричество.
Над 1700 души бяха ева-
куирани, някои бяха спа-
сени с хеликоптер.

Междувременно руски
противопожарен самолет
Бе-200 се е разбил при
кацане след потушаване
на горски пожар в района
на Адана. На борда е има-
ло петима руски военно-
служещи и трима местни
представители, които са
посочили местата на по-
жарите. Никой не е оце-
лял. Путин награди по-
смъртно петимата руски
военни.

контролирали всяка ней-
на стъпка, поискали дори
да покрива лицето си и
тялото спрямо шериата.
Сестра им обаче се за-
любила с млад иранец.
Тогава братята решили,
че тя позори семейство-
то. Понеже “начинът й на
живот не отговаря на
техните морални пред-
стави”, младите мъже
решили да я убият. Те
ударили жената по гла-
вата и шията, напъхали
тялото в куфар и я отка-
рали в друга част на
страната. Един от братя-
та има къща там, където
закопали трупа на уби-
тата си сестра. Те са
били арестувани няколко
дни по-късно.
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Деца просят навън

Деца просят навън. Те
не играят. Те протягат
ръка. Сигналите за това
зачестяват в летния сезон.
Само през първото шест-
месечие на тази година
просещите деца са с 45 на
сто повече. Не само в
София, но и в цялата стра-

на. От Държавната аген-
ция за закрила на децата
отново съобщават, че со-
циалните работници не
могат сами да се справят с
проблема, че трябва да се
координират действията
на всички ангажирани ин-
ституции по места, за да
има реални резултати. Как
точно да стане координа-
цията не е много ясно...

Проблемът с това со-
циално насилие се повта-
ря всяка година. Обявява
се тревога, но всичко е ден
до пладне, особено когато
държавата се тресе по
всички линии. Предполага
се, че зад просията има ор-
ганизиран нещо като
профсъюз със своите тар-
тори. Но тези босове
обикновено остават безли-

ки и трудно уловими, за
да бъдат дадени на съд.

А дали само органи-
зираната мрежа вкарва де-
цата в просията и ги кара
да продават малки пред-
мети и балони, да мият
стъкла на коли по най-на-
товарените улици? Близо
40 на сто от децата на
България са търпели ма-
териални лишения за
2019 г. Родителите на
всяко четвърто дете не
могат да му купят книга,
за над 17 на сто няма
пари за рождения ден, 26
на сто нямат втори чифт
обувки... И децата носят
дрехи втора употреба или
доизносват подарени им
неща от приятелски се-
мейства. Ядат некачестве-
ни храни като всички. Те

Ева КОСТОВА

16
1705 - УМИРА ЯКОБ БЕРНУЛИ, ШВЕЙЦАР-

СКИ МАТЕМАТИК ОТ ХОЛАНДСКИ ПРОИЗХОД
(Р. 1654 Г.). Най-високите му
постижения са в развитието
на теорията на редовете, ва-
риационното смятане, теори-
ята на вероятностите. Заед-
но с брат си Йохан Бернули и
Лайбниц са признати за създа-
тели на диференциалното
смятане. През 1690 г. Якоб
предлага наименованието “интеграл”.

1888 - РАЖДА СЕ ТОМАС ЕДУАРД ЛОРЪНС,
БРИТАНСКИ ОФИЦЕР (УМИРА 1935 Г.). Извес-
тен като Лорънс Арабски. При-
добива слава като британски
офицер за свръзка по време на
Арабската революция през
Първата световна война. Уча-
ства в британската делегация
на Парижката мирна конфе-
ренция, където подкрепя кауза-
та за арабската независимост.

1896 - НАЧАЛО НА “ЗЛАТНАТА ТРЕСКА”.
Джордж Кармак от-
крива злато в р. Клон-
дайк (един от притоци-
те на р. Юкон, Северо-
западна Канада). Над
100 000 души се втур-
ват в търсене на злато. Един от най-известни-
те филми на Чарли Чаплин е именно за Клондайк
- “Златна треска” от 1925 г.

1965 - ЗАГИВА КОНСТАНТИН КИСИМОВ,
АКТЬОР (Р. 1897 Г.). Завършва
право в СУ, след което заминава
да следва в “Сорбоната”. Не
става адвокат или съдия, а се
отдава на любовта си към те-
атъра и киното и още през 1923
г. започва да учи в театралната
школа при Народния театър. Из-
пратен е на специализация от-
ново в Париж. Загива при катастрофа в Балчик.
Музикално-драматичният театър във Велико
Търново носи неговото име.

1977 - УМИРА ЕЛВИС ПРЕСЛИ, КРАЛЯТ НА
РОКА (Р. 1935 Г.). Музикал-
ната кариера на американ-
ския певец, китарист и ки-
ноактьор започва случайно и
се развива бурно. Въпреки ог-
ромната си известност Пре-
сли няма концерти извън
САЩ, като се изключат 3
участия в Канада през 1957
г. и 1 импровизирана изява в Париж през 1959 г.
С над един милиард продадени диска Елвис бие
всички рекорди за соло изпълнител. 85 000 са
приблизително неговите имитатори по света, а
над 600 000 души всяка година правят поклоне-
ние в къщата му Грейсланд, превърната в музей.

1979 - В СОФИЯ Е ОТКРИТА ПЪРВАТА МЕЖ-
ДУНАРОДНА ДЕТСКА АСАМБЛЕЯ “ЗНАМЕ НА
МИРА”. В проявата,
организирана по иници-
атива на Людмила
Живкова и под егидата
на ЮНЕСКО, участват
деца от 79 държави. Те
даряват 68 камбани,
които са поставени в
открития по същото време парк-комплекс “Кам-
баните” в подножието на Витоша. Асамблеята
е планирана като еднократна, но заради поло-
жителния международен отзвук е решено сре-
щите да се провеждат през три години. Проява-
та през 1989 г. постига рекорд, посрещайки уча-
стници от 135 държави. През 1990 г. са закрити
изградените 18 чуждестранни структури “Зна-
ме на мира”. През 1999 г. дъщерята на Людмила
Живкова - Евгения Живкова, възстановява асам-
блеята.

трудно сменят прашните
жеги с ваканция на море
или планина, тъй като
милион българи тази го-
дина остават без почивка
поради безпаричие. Така
се стига до тъжната на-
ционална статистика -
според НСИ 30 на сто от
децата в България са в
риск от бедност. От там
отбелязват, че ситуация-
та е в пряка връзка с по-
ложението на родителите
им. Над 1,6 милиона
българи живеят в бед-
ност.

Казват, че на богатите
всичко им е бедно - и гра-
динарят, и гувернантката,
и домашната помощнич-
ка... На бедните обаче и
децата им са бедни. Кой
ще им върне детството?

Криво огледало

През последните сед-
мици борсовите цени на
тока полудяха. Търсене-
то на електроенергия е
огромно. То не може да
бъде задоволено и това
дава хранителна среда
на поредните съмнения
за спекула. Подобна бе
ситуацията преди шест
години. Тогава стотици
предприятия спряха или
ограничиха производст-

вената си дейност, а хи-
ляди работници излязо-
ха на протест. Така из-
глежда България и днес.

Работодателските
организации не спираха
да предупреждават, че
цената на борсовия ток
галопира, което ще ста-
не причина, освен за
поскъпването на живо-
та, и за спиране на част
от производствата. И на
практика - за забавяне
на икономиката. КЦМ-
Пловдив вече намалява
мощности. Правителст-
вото сякаш се прави на
леко разсеяно. Само
енергийният министър
предложи държавната
централа “Марица изток
2” да бъде принудена да
работи в пъти повече,
отколкото досега, само и
само да се овладее кри-
зисната ситуация. Това
обаче не даде очаквания

резултат. Според появи-
лите се тези дни инфор-
мации фирмите в БЕХ -
АЕЦ “Козлодуй”, НЕК,
ТЕЦ “Марица изток 2”,
“Булгартрансгаз”, “Бул-
гаргаз”, на практика са
бойкотирали искането
на министъра. В офици-
ална писмена кореспон-
денция те най-общо са
му обяснили, че сами
определят финансовата
си политика и той не
може да се меси в нея.
Подобни действия могат
да се тълкуват и като
саботаж, защото тези
фирми са собственост на
Българския енергиен
холдинг, който пък е
подчинен на министер-
ството, но това е друга
тема.

За сегашната цена на
електроенергията могат
да се намерят различни
причини - скъпите

Евгени ГАВРИЛОВ

въглеродни емисии и
природен газ, жегата в
Европа, цената на алу-
миния и стоманата. Тук
трябва да бъде поста-
вен въпросът и за роля-
та на уж независимата
енергийна борса у нас.
Родена с много мъки, за
краткото си съществу-
ване тя доказа своята
неефективност и безпо-
лезност. Още в начало-
то набързо се пръкна ня-
какво подобие на борса,
което по-скоро изпълня-
ва ролята на гара раз-
пределителна, отколкото
на място за реална
търговия на електрое-
нергия. И борсата има
своя “принос” за мута-
цията на българския еле-
ктроенергиен пазар, за-
щото се превърна в не-
гово криво огледало, в
което се оглеждат всички
проблеми на отрасъла.

Очакваната вълна

Докато болниците от-
ново се пълнят със зара-
зени от КОВИД-19, а
страдащи от други болес-
ти пак ограничават посе-
щенията си при лекар,
ресторанти и барове про-
тестират (макар и засега
символично) и се канят да
не ограничават дейност-
та си, въпреки очаквания

ръст на заболели. Меди-
ците мълчат и правят
онова, което най-добре
могат - лекуват. Всички
ние следим случващото
се, ала не виждаме власт-
та да предприема мерки-
те, за които твърдеше, че
има готовност. Тя наказ-
ва (къде заслужено, къде -
не) болнични директори,
критикува системата, без
да й предпише лечение, но
какво прави за подготов-
ката на бранша за новата
вълна, която е тук поне
от три седмици?

Хората от властта
пред камерите и микро-
фоните твърдят, че са вак-
синирани - така щели с
примера си да привлекат
населението да се вакси-
нира. Ала от месеци из-
следваните за КОВИД-19
са по 2-3 до 4 пъти пове-

че от ваксинираните. Зна-
чи “Аз се ваксинирах!” не
работи. В праймтайма си
телевизиите ни заливат с
реклами за лекарства без
рецепта срещу диария, хе-
мороиди, за измислени
хранителни добавки сре-
щу кръвно и диабет, но
няма и дума за “Ваксини-
рай се! Това ще те спаси
от тежко заболяване и
смърт!” (Как да има, като
няма рекламодател за
това?!)

Къде е властта, обеща-
ла достоверна информа-
ция? А, да - преди ден-два
пусна съобщение, че и
преболедувалите могат да
заразяват. И колцина са
видели и чули прозрение-
то на МЗ? Уж щеше да
обърне тренда на вакси-
национния процес? Защо
България още е на дъно-

Аида ПАНИКЯН

то в този процес? Защо
държавата не намери на-
чин да ограничи фалши-
вите новини? Някой ще
се самосезира ли за тро-
ловете, убеждаващи, че
ваксините ни “Обиват”?
Кой ще ограничи щетите,
нанасяни от антиваксъри-
те, които ще дадат горчи-
ви плодове след 10-20
години? Или властта се
интересува от себе си?

Щом на днешните вла-
стимащи им е трудно да
измислят нещо креативно
(модерна “българска”
дума), нека отворят ста-
рите книги и да разберат
как царска България е из-
коренила едрата шарка
през 1928 г. Иначе ще
посрещнем поредната
КОВИД-вълна с отворе-
ни барове и ресторанти и
затворени болници.
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РУМЕН ГЪЛЪБИНОВ е икономист и финансист.
Завършва УНСС, магистър по икономика. Има
следдипломни квалификации от Университета
на Джорджтаун, Вашингтон (Банков рисков
мениджмънт), Университета Сeйнт Джон,
Колеж по застрахователен и рисков ме-
ниджмънт (Ню Йорк), Университета Екситър,
Англия (Банки и финанси). Има професионални
квалификации по застрахователен и рисков
мениджмънт и пазари на ценни книжа от
Германия и Англия. През 2002 г. е председател
на Агенцията по застрахователен надзор, а през
2003 г. - зам.-председател на Комисията по
финансов надзор. Работил е и е членувал в
управителните съвети на международни банки
и застрахователни компании от България,
Австрия, Холандия и САЩ. Автор е на три книги
и на статии за застраховането и финансите.

 Върви сериозно поскъпване -
ток, парно, горива, газ. Токът за ин-
дустрията отчита рекорди. Всич-
ко се калкулира в стоките и услуги-
те. Цените на основни храни също
се повишават. Същевременно голя-
ма част от българите са с възнаг-
раждения, близки до минималното,
а основните им разходи са за сто-
ки и услуги, които поскъпнаха сери-
озно. Как хората реално ще усетят
инфлацията, господин Гълъбинов?

- И у нас, и при големите иконо-
мики като САЩ и Германия има уве-
личена инфлация. Особено сега, през
второто полугодия на 2021 г. Възста-
новяването от КОВИД-кризата върви
с увеличени цени. Това се отрази още
в началото на годината в цените на
нефта на международните пазари. По-
следваха горивата. Газът, чиято цена
е производна от цената на петрола -
също. Електроенергията и топлоенер-
гията от 1 юли поскъпнаха. Това води
до увеличение на крайните потреби-
телски цени, на масови стоки, на хра-
нителните стоки. Много от услугите
също поскъпнаха. Има възстановява-
не, което поражда увеличение на цени,
а увеличението на цените продължава
възстановяването. На пръв поглед
това не изглежда добре, но ако е
възможно контролиране и управление
на тази инфлация, това спомага възста-
новяването да продължи.

В доста държави се наляха много
пари за възстановяване на вътрешно-
то потребление под различна форма.
Със социални помощи, с помощи за
бизнеса, подобни на мярката 60/40,
чрез други кредитни инструменти,
облекчения и т.н. Лихвите продължа-
ват да са ниски, има масирано снаб-
дяване с евтини пари, което трябва
да стимулира постоянно вътрешното
търсене и потребление, за да излезем
от кризата и да навлезем във възста-
новяване на икономиката. България
не остава встрани. Затова и у нас
възстановяването върви с увеличени
цени и инфлация. И вероятно увели-

Поскъпването на масовите
стоки ще продължи
Заради инфлацията минималната заплата трябва да се повиши,
а пенсиите - да се актуализират с повече от 50 лева, казва икономистът

Интервю на Мая ЙОВАНОВСКА

РУМЕН ГЪЛЪБИНОВ:

чението на цените на масовите стоки
ще продължи още известно време.

 Такова проинфлационно възста-
новяване как може да продължи, ако
не се актуализират доходите?

- Вътрешното търсене и потребле-
ние се подхранват от увеличение на
доходите. В момента влизаме в спирала
на догонващо увеличение на заплати, на
други доходи спрямо увеличението на
цените. Заради това спешно се дебати-
ра актуализацията на бюджета и тя
трябва да се направи. Част от това до-
гонващо увеличение на доходите ще
дойде, ако се гласува актуализация на
бюджета, свързана с увеличаване на ми-
нималната работна заплата. Тя може да
се увеличи със стъпка от 50 лева, но
може и с повече - например със 100
лева от началото на следващата година.
Другото е актуализацията на пенсиите.
Като те се преизчислят не само с 50
лева, но и с още - т.е. 50 лева плюс
съобразно осигурителния доход, осигу-
рителния стаж, по методиката, която се
предлага за осъвременяване и преизчис-
ляване на пенсиите.

От увеличаването на минималната
заплата следват поредица от свързани
с нея показатели, които също трябва
да се актуализират. Като се увеличи
минималната заплата, трябва да се уве-
личат и част от социалните плащания.
От там идва и увеличението на прага
на бедност. Затова е заложено негово-
то вдигане от следващата година.

 Трябва ли да има някакви мер-
ки за фирмите заради високите
цени на тока. Стоките им може
да станат неконкурентни, възмож-
но е да има и фалити.

- Досега се говореше за проблема с
енергийната бедност на българските
домакинства, където пазарът на ток все
още е регулиран. При този по-свободен
пазар за корпоративния сектор може да
наблюдаваме друга ситуация - на енер-
гийна бедност при фирмите. Компани-
ите с големи възможности ще могат да
абсорбират това увеличение например
с кредити. Но по-малките фирми, които
имат енергоемко производство, или ще
трябва да преструктурират производ-
ството и да ползват по-малко енергия,
или са изправени пред сериозни труд-
ности. Опасно е, ако фирми са в

невъзможност да си покриват сметките
за ток, газ и т.н. Тогава те ще започнат
да свиват дейността си и ще освобож-
дават хора. Включително е възможно
да фалират. Може да се помисли за ком-
пенсационен механизъм за определен
период, в който фирмата да има възмож-
ност да преструктурира производство-
то си в по-малко енергоемко или да
може да си покрива сметките. Тези
пикове в цените на електроенергията
може и да продължат, защото са свърза-
ни и с международния пазар.

 Навлизаме в четвърта
КОВИД-вълна, а от думите ви
разбирам, че очаквате повишава-
не на безработицата.

- В последните два месеца за-
етостта не успява да пребори ново-
регистрираните безработни. Съот-
ношението между започнали рабо-
та и новорегистрирани безработни
не се е променило в полза на за-
етостта. Пазарът на труда колебли-
во и неуверено се възстановява, ако
въобще можем да говорим за възста-
новяване. Наистина е реална опас-
ността от увеличаване на безрабо-
тицата при КОВИД-вълна и частич-
но затваряне или някакви други ог-
раничителни мерки наесен.

 Ще забави ли тази нова вълна
възстановяването на икономика-
та ни?

- Забавянето до голяма степен е
обусловено от тази инфлация. Ако при-
спаднем инфлационната част на това
възстановяване, ще установим, че то
става с много малки стъпки. По-бавно
от очакваното. От друга страна, увели-
чаването на цените създава възможност
на държавата да събира повече прихо-
ди от косвени данъци - ДДС и акцизи.
Увеличените цени на горивата - бензин,
дизел, включително на газа и топлое-
нергията, ще дадат възможност да се
начисляват върху по-голяма база ДДС
и акциз. Държавата ще събира повече
приходи и от увеличените цени на сто-
ките в магазините и услугите за крайни-
те потребители. Това зависи и от факта
дали потреблението ще е сравнително
устойчиво. Не трябва да се позволява
заради увеличените цени да падне по-
треблението. Затова е важно да има ак-
туализация на доходите.

съотношение на дълга към БВП, лих-
вените проценти, показателите, свърза-
ни с паричното предлагане, и т.н. Тряб-
ва да съблюдаваме и да управляваме
инфлацията. Може би 2% инфлация е
прекален оптимизъм. Тя може да е по-
висока. Въпросът е във времето и как
с бюджета за следващата година ще ре-
гулираме този процес. От гледна точка
на всекидневното битие и потребле-
ние много важно е да не се позволи да
изостават доходите от скоростта на
увеличение на инфлацията. В проти-
вен случай губим покупателна способ-
ност. Освен това при тези ниски лих-
вени проценти, почти нулеви при де-
позитите, инфлацията изяжда и от спе-
стяванията на хората.

 Актуална ли е темата за нама-
ляване на ДДС ставката за храните?

- С увеличените цени, особено на
храните и лекарствата, в момента
държавата може да събира повече от
ДДС върху тях. Затова може да се
помисли с колко да се намали ставка-
та върху тези стоки, за да се облек-
чат потребителите и да не паднат
възможностите им за потребление.
Разговорите за намаляване на ДДС
върху храните и лекарствата трябва
да се възобновят.

 Сред последните сме, които
не са внесли своя План за възстано-
вяване и устойчивост. Ще успеем
ли през тази година да получим
част от парите?

- Все още имаме възможност, ако
успеем да изпратим нашия план до
края на септември. Октомври и но-
ември ще са необходими за техниче-
ско разглеждане, въпроси или проме-
ни от Европейската комисия и през
декември можем да получим първите
средства. Те могат да са в рамките на
13% от общата сума, за която канди-
датстваме - около 1,5 милиарда лева.
След поредната ревизия на този план
трябва най-после да го изпратим и да
минем в активен диалог с ЕК. Това не
е затворен документ. Двете основни
направления, на които трябва да се
акцентира в плана, са зеленият пре-
ход и дигитализацията - изчистване
на производствата, позеленяване на
икономиката, нейната автоматизация
и цифровизация.

Има и друг ефект от инфлацията.
Когато тя се увеличи, се стопява и част
от дълга - както плащания по лихвата,
така и по главницата. Инфлацията по-
мага на МФ да събира повече данъци и
да стопява задължения откъм дълга.
Даже може да се помисли за нов заем,
който би бил на ниски лихви, а инфла-
цията ще работи в наша полза в първи-
те години. Но е важно за какво ще се
използват тези пари.

 Реална ли е годишна инфлация
от 2%, както е записано в проекта за
актуализация на бюджета?

- От юли миналата година сме в
механизма ERM 2 (чакалнята за евро-
зоната). Когато влязохме в този меха-
низъм, приехме и някои от основните
критерии, които трябва да следваме и
в които влиза инфлацията. Така инфла-
цията у нас не трябва да се различава
много от тази в еврозоната. Нормално
е да гравитираме с около 0,5% плюс
или минус инфлацията в еврозоната.
Това е наред с другите критерии катоСНИМКА БГНЕС
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Споделени въпроси
за моята партия
Трябва да си отговорим на тях
и да намерим решения, иначе
ще си останем само с говоренето

Такова беше предизборното лого на ГЕРБ. В
центъра на плаката за Софийска област се мъдре-
ше ликът на Младен Маринов, проваления ми-
нистър на вътрешните работи. Каква наглост!

Вече тридесет години управляващите пар-
тии много или малко допринасят за настъпилия
в България хаос. През последните 12 години
този хаос беше усъвършенстван от партия ГЕРБ
с вожд Бойко Борисов. Триста лева пенсия,
шестстотин лева минимална работна заплата за
едни, десетки хиляди лева заплата за други!
Поголовно погазване на Конституцията, неспаз-
ване на законите и хаотично разпределение на
обществените пари. Здравеопазването и образо-
ванието виждаме на какво ниво са.

На този фон как реагира бившият министър
на вътрешните работи и депутат от ГЕРБ Мла-
ден Маринов? Поводът е сигналът на Бойко
Рашков срещу Иван Гешев. “Само
за два месеца служебният министър
на вътрешните работи успя да
превърне информационното “лице”
на МВР - официалната интернет
страница на министерството, в па-
родия на вестник “Работническо
дело” от най-мракобесните време-
на на комунистическия режим. То-
гава с уводен материал във в. “Ра-
ботническо дело” се заклеймяваха
и осъждаха враговете на партията
без съд и присъда, без доказателст-
ва и по фабрикувани материали в
същия вестник. Комунистическите
следователи от Държавна сигур-
ност не разследваха, те четяха “Ра-
ботническо дело” и издаваха присъ-
ди.” Това пише Маринов, обясня-
вайки действията на Бойко Рашков.
Какво дебелоочие!

Господин Маринов, в. “Работ-
ническо дело” действително беше
коректив. Дори имаше приказка: “Пазете се
да не ви пишат в “Работническо дело”. Но той
не издаваше присъди, а по негови сигнали пра-
возащитните органи се самосезираха и взема-
ха отношение. По “мракобесното” комунис-
тическо време имаше Комитет за държавен и

СНИМКА БГНЕС

Младен Маринов

Христо В. ХРИСТОВ-РЕФЕРЕНТА, Правец

Трифон МИТЕВ

Заковахме вече трето мяс-
то в политическата таблица с
ясна перспектива, ако пак ни
споходят предсрочни избори,
за четвърто-пето място.

Не ни е виновен българ-
ският избирател. Нито инже-

но-политическия живот на
страната през последните три
десетилетия: за управлението
при Луканов, Жан Виденов,
Първанов, Станишев. За дес-
ните наши решения като пло-
ския данък (по силата на дис-
циплината и аз гласувах тога-
ва в Народното събрание, за
мой срам!), за американските
бази (не ги гласувах заедно с
Петър Мръцков, Златко Зла-
тев и още някои колеги от пар-
ламентарната група, въпреки
“партийното” решение), за

посещението на външния ни
министър Вигенин при банде-
ровци в Киев... За гузното
мълчание по отношение на
Русия заради едната евроат-
лантическа “солидарност” -
къде потъна програмата за
братските отношения с Русия
и руския народ, приета от ВС
на БСП по времето на Георги
Първанов?

За нашата “опозицион-
ност”! - защо избирателят не
я припознава?

Знам отговора, с който се
оправдаваме - избирателят с
гласуване оценява. И той го
прави - без да настоява за от-
говори, натиква ни в ъгъла на
политическия живот, без да се
интересува от “компенсатор-
ните” ни опити да искаме пи-
смени споразумения с този
или онзи. Не се впечатлява от
богатата ни история, нито от
построените няколко Бълга-
рии през онези 45 години!

Защото не си поглеждаме
кривиците - по думите на Лев-
ски. Ако в БСП днес някой
продума за кривици, поредни-
ят председател веднага го
кръщава, че е вътрешнопар-
тийна опозиция, което прави
трудно да бъдеш социалист в
Социалистическата партия -
да не продумаш нещо по-раз-
лично от “височайшето”!...

Нито Станишев, нито Ни-
нова са имали или имат опо-
зиция, сами си говореха и го-
ворят за това, защото е по-
лесно. И аз не съм опозицио-
нер. Опозиция има, когато се
сблъскват идеи, програми -
като при дядо Благоев и Сакъ-
зов, например. Но от IV етаж
на “Позитано” 20 не блика
идеология. Нашата идеология
остана в книгите - думата со-
циализъм не се споменава
вече от ръководството.  За
стратегическата си цел - смя-
на на капиталистическите от-
ношения със социалистически
- както наскоро в ДУМА при-
помни Кръстьо Трендафилов,
не говорим ни в партийните
среди, ни в обществото.

Много ли са членовете на
БСП днес, особено по-млади-
те, които познават историята
на партията? Мислим ли, че
вече не ни трябва да четем
Маркс, Енгелс и Ленин, Бла-
гоев и Димитров? Но има ли и
нещо полезно да прочетем от
някои наши  ръководители
през последните години, кое-
то да даде теоретична светли-
на в партийното строителст-
во и осъвременяване на идеи-
те ни? Надяваме се на нова

програма - партията участва
ли в това начинание? Или по
думите на един от близките на
Станишев съратници: “Ние
мислим и решаваме, вие
изпълнявате!”

Не сме ли в криза, след
като двама председатели на
ВС на БСП и няколко членове
на Изпълнителното бюро не
са вече в партията? И остав-
ките! - с последващи кризи в
партията и в държавата; със
себеотрицание бе отхвърлено
искането за оставка и на пред-
седател с инициирани от него
декларации в “подкрепа” -
докато “личната” му кауза да
събори Бойко Борисов ни за-
кова встрани от резултатното
участие в живота на общест-
вото. Днес тези “подкрепящи”
най-много го винят за недоб-
рото здраве на БСП.

И след измамния “демокра-
тичен” връх цялата партия да
избира председателката, из-
брана и под възторзите на
екипа си на последния парла-
ментарен вот, стигнахме на
третото място - всъщност,
делим с едни други трето-
четвърто. Тъжното е, че вече
сме набрали скорост за надо-
лу... Протестите на членове на
БСП пред “Позитано” 20 са
предупреждение... Там не бяха
50-60 недоволници, а социа-
листи, членове на БСП, и пре-
небрежението към тях е голя-
ма грешка! Представите ли си
такова пренебрежение от
страна на Александър Лилов,
например? Той щеше да гово-
ри с тях! Съизмерването е
безсмислено... Настрана това,
че всеки от протестиращите
води след себе си социалисти,
които му вярват - и има защо!

За нашите коалиции пред-
стоящите ни разговори са от-
делни, дълги и трудни.

Въпроси! - за тях трябва
разговор в цялата партия - за
демографския проблем в БСП
и в обществото, за живота в
ОПО, повечето от които са
само в справките за членския
внос, за кадрите - къде изчез-
на подготвеният още от Кра-
симир Премянов пленум за ка-
дровата политика и кадровата
работа в БСП? Разговор за
ново начало - възраждане на
социалистическата идея и иде-
ологията, за организационни
промени - ако щете и преза-
писване на партийните члено-
ве. За Устава и печатните пар-
тийни органи - за осигурява-
не на техния живот и въздей-
ствие - като при Благоев и
Кирков, а не по правилата на
“свободния пазар”... И за на-
шето достойно и полезно мя-
сто в обществения живот на
България!

Много въпроси, неизгово-
рени, защото “все не им е вре-
мето”, а всеки избор ни тлас-
ка все надолу... Но вече и вре-
мето припира - дори прези-
дентските избори не са преч-
ка, двойката Радев-Йотова ще
получи подкрепата на мнозин-
ството социалисти и без пар-
тийни решения.

И така - заседание на кон-
греса. Да се изговорим! Но с
разговори още отсега в ОПО,
общинските съвети и сред де-
легатите на конгреса. И на за-
седанието да имаме работещи
решения, защото, както върви
досега работата - единствено
с желанието за конгресно за-
седание, може да си останем
само с голямото говорене...

Ред в хаосаРед в хаосаРед в хаосаРед в хаосаРед в хаоса

ДЕБЕЛООЧИЕ

народен контрол с органи по места и пропу-
ските се наказваха. За начети от 1000 лева
магазинерите ходеха в затвора. Янчо Таков за
няколко кожуха отиде в затвора. Ген. Пенчев,
интендантът на отряда “Чавдар”, отиде в за-
твора за неправомерно дадена гарсониера.
Сега за злоупотреби с милиони, за фалирали
банки и какви ли не престъпления няма нака-
зани. Сега пресата също пише за злоупотре-
бите, но никой не реагира.

Господин Маринов, обявете биографията си,
та да видим на какво мракобесие сте бил подло-
жен през онова време. А аз пак пак ще питам:
кога в историята на България икономически тя
е била най-добре? Кога за 45 години не е уча-
ствала във войни? Как са се образовали такива
като Маринов и как са живели през “мракобес-
ното” комунистическо време? Какъв резил за

млад човек! Питам - била ли е България в хаос,
какъвто ни завещаха управляващите от ГЕРБ?

нернитe проекти - от СДС
насам, заедно с НДСВ, “Ата-
ка”, Бареков и “протестърски-
те партии”  - проекти без со-
циална база и без идеология, с
популизъм и неизменно отри-
цание на всичко и на всички;
някои - времянки, други - като
десетилетни кърлежи. Всички
те наистина заслужават ана-
лиз - защо и как се явяват.

Но по-напред самоанализ
е потребен на БСП.

За изминалите 30 години
все се трупат въпроси, чиито
отговори избягваме. Премъл-
чаваме ги, нагаждайки се към
конюнктурата. Остават без
отзвук спорадичните призиви
за анализ въобще на участие-
то ни като партия в обществе-
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Примката около Кабул се
затяга. Когато четете тези редо-
ве, Кабулският университет вече
ще е превзет. В последните десет
дни провинциалните столици
падаха една след друга. Прави-
телствените губернатори добро-
волно предават на талибаните
управляваните от тях градове.
До миналата седмица анализато-
ри пресмятаха, че две трети от
територията на страната се кон-
тролират от талибаните. Онзи
ден техните предни части бяха
забелязани на 11 километра от
Кабул. В столицата са пристиг-
нали хиляди хора, свързани с до-
сегашната власт. Талибаните
превземат казарми и затвори.
Ключови градове падат без бой.
Генералният секретар на ООН
Антониу Гутериш честно призо-
ва офанзивата на талибаните
просто да спре и да се премине
към сериозни преговори.

Западните посолства енер-
гично подготвят

евакуацията
на персонала си

Президентът Ашраф Гани
заявява, че ще се бори с неста-
билността и насилието.

Президентът на САЩ Джо
Байдън обяви, че осигурява 5000
военни, за да обслужат “подре-
деното и безопасно” изтегляне
на американския военен контин-
гент от Афганистан. Крайният
срок, определен от президента,
е 31 август. Очевидно, планове-
те са били в навечерието на кош-
марния юбилей - 20 години от
самолетните атентати от 11 сеп-
тември 2001 г., Вашингтон бод-
ро да се отчете пред света и пред
американците: “Трудно бе, но
изминалите 20 години на амери-
канско военно присъствие в Аф-
ганистан дадоха добри плодове”.
Нещо такова.

Преди месец американски
журналист попита Байдън какво
ще се прави, ако талибаните се
върнат на власт. Отговорът бе,
че днешен демократичен Афга-
нистан има 300-хилядна добре
оборудвана и обучена армия.
Днес афганистанската армия се
разпада като никоя преди нея.
Правителствените сили

изоставят градове
без съпротива

Кабул предложи на талиба-

В Афганистан мирно предават
властта на талибаните
Стотици хиляди може да напуснат страната и да се насочат към Европа

Мирослав ПОПОВ
ните да се спазарят за властта.
Страхът от тях е голям, особе-
но сред градските слоеве. Воен-
ните части, доскоро лоялни към
Кабул, просто слагат оръжие. В
Афганистан са останали остро-
вчета на антиталибанска съпро-
тива, но те едва ли ще издържат
няколко седмици. Лоялни към
правителството жители на пре-
далите се градове горчиво спо-
делят - властта просто ни преда-
де на талибаните. Не се съпро-
тивляваха...

Въпросът е доколко Гани
познава собствения си народ.
Президентът като един някога-
шен фюрер обявява по телеви-
зията, че ще “прегрупира арми-
ята”... Само че днес никой не
иска да воюва за президента
Гани. Той самият иска да прего-
варя и предложи на талибаните
да сподели властта. Кабул пред-
ложи да се прекрати военната
ескалация. В Катар, където се е
установило представителството
на талибаните, те отговориха,

че преди преговорите прези-
дентът просто трябва да се от-
каже от властта. Талибаните
вече обикалят къщите в завзети-
те градове, за да издирват
поддръжници на рухващия ре-
жим. И още - кога президентът
Ашраф Гани ще избяга от стра-
ната си? В американското по-
солство в Кабул вече унищожа-
вали секретни документи.

Така в отговор на президент-
ското предложение талибаните
да се включат във властта по-
следва ясен отговор - не, докато
Гани не подаде оставка. Ясно е,
че президентът вече е изгубил
контрола върху обстановката в
страната. Невъобразими са ма-
щабите на дезертьорството сред
армията и сред полицията.

Американската държава ще
гарантира на  своите служители
безопасно напускане на страна-
та. Какво ли ще види кабулското

летище “Хамид Карзай” в близ-
ките часове... То се контролира
от турските въоръжени сили.

Екзекуциите вече
започнаха

 В Кабул се очаква хумани-
тарна криза. Икономически стра-
ната ще отстъпи още по-назад.

Светът не е наясно какво е

външното финансово влияние в
една бедна и неука страна. На
каква база ще се гради лоялност-
та на 300-хилядната правител-
ствена армия? Ясно е, че мно-
зинството от афганистанците са
лоялни към Пророка, а не към
правителството. Западният свят
се придържа към преценката, че
конфликтът в Афганистан няма
военно решение. Само че тали-
баните не знаят това. Отноше-
нието към правителството в
Кабул е отношение като към
чужда марионетка. Търпиш я,
докато не се открие възможност
да я изхвърлиш.

Лидерът в мюсюлманския
свят по правило е и военен ли-
дер. Президентът Ашраф Гани е
високо образован и културен
човек. Завършил е и е препода-
вал в няколко американски уни-
верситета. Професор е по етно-
логия - наука за народите и

племената. Би могъл да бъде не-
заменим гарант за една просве-
тена политика. Мисля обаче, че
вече си чака самолета да го из-
веде от страната. Иначе може
да го застигне съдбата на по-
следния “червен” президент на
Афганистан Наджибула. През
1993 г. завладелите Кабул тали-
бани го обесиха на едно дърво

пред президентския дворец след
съответните физически издева-
телства. На съседното дърво
обесиха и брат му. Либерална-
та преса публикува снимките, а
част от публиката просто се под-
хилкваше.

Седем години по-късно, след
атентатите от 11 септември,
светът ужасен гледаше самоле-
тите, които се разбиват в Све-
товния търговски център. Про-
цесите имат обща логика и до-
някъде общ генезис. И тук
възниква най-тежкият въпрос -

за радикалния ислям
и за фанатизма

Въпросът е какво днес мис-
ли нашият свят за “радикалния
ислям”. Например за представа-
та, че неверниците са хора от
по-долна категория, а на
“отстъпниците” (отказалите се

от исляма) просто трябва да се
режат главите.

Постоянно казвам, че мю-
сюлманин не е равно на теро-
рист, но нашият западен свят
така и не разбра, че главното в
борбата не е срещу хората, ко-
ито взривяват, режат глави и
мушкат случайни минувачи с
ножове, т.е. срещу престъпни-
ците и убийците, а срещу един
начин на разбиране на исляма,
който изразява презрение и
омраза към останалите хора.

Ако в близките часове Ка-
бул окончателно падне, както
очаквам, надеждите за някакво
мирно, цивилизовано уреждане
на конфликта ще се изпарят. Все
още има някаква възможност
властта да бъде предадена на
някакво неталибанско правител-
ство, но без умна и светкавична
външна помощ това не би могло
да се случи. В последните часо-
ве вчера започна... мирно преда-
ване на властта на талибаните!
Съдбата на Гани остава под
въпрос.

В бежанските лагери

около Кабул вероятно ще се
преселят стотици хиляди хора.
Накъде ще тръгнат след това е
ясно - Европа е привлекателна
дестинация. Талибаните вече
завладяха ключови гранични
пунктове. Те ще решават кого и
накъде да пуснат. Предстоящи-
те развития са изпитание за
съседните мюсюлмански държа-
ви. Въпросът е ще успеят ли те
- Саудитска Арабия, Турция,
шиитски Иран и монархиите от
Персийския залив, да изработят
някаква обща политика за Афга-
нистан след изтеглянето на аме-
риканските войски и за възста-
новяването на страната. Това е
предизвикателство и към светов-
ната общност, и към междуна-
родното право.

Нужен е висок форум за
Афганистан - не само “донор-
ска конференция”, която е аб-
солютно необходима. САЩ се
изтеглят, Русия има ангажимен-
ти към централноазиатските
държави за обща защита. Клю-
чов въпрос е дали Китайската
народна република, която по
принцип не се ангажира в по-
добни конфликти, сега няма да
упражни своето влияние. Ки-
тайците имат противоречив
опит с локалните мюсюлман-
ски общности в Сидзян - Уйгу-
рия. Ако се открие възмож-
ност, трите Велики сили - САЩ,
Китай и Русия, да договорят
обща стратегия за спасяването
на Афганистан и оттам - за га-
рантиране на мира в Централ-
на Азия, би било общо пости-
жение на човечеството. Опасе-
нието ми е, че драмата на Аф-
ганистан тепърва ще се разгръ-
ща, а човечеството още не е
готово да я осмисли и да й
противодейства.

Президентът Ашраф Гани

СНИМКА БГНЕС

Талибаните мирно получават властта
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Голяма датска награда
за разказите на Господинов

Писателят Георги Господинов

е тазгодишният носител на награ-

дата “Цинклар” за

майстор на късия

разказ, връчвана

от Асоциацията на

датските писате-

ли. Отличието се

дава на две години,

от 2013 г., на све-

товни и

датски пи-

сатели за

приноса им в

жанра на

разказа. С

тази награда

Господинов

се нарежда

сред имена

като британ-

ския писател

Д ж у л и а н

Барнс, амери-

канските авторки на кратка про-

за Лидия Дейвис и Лори Мур, нем-

ската писателка Юдит Херман и

др. Носителят на “Цинклар” се

избира от датско жури, съставено

от писатели и критици. Награда-

та ще бъде връчена на специална

церемония в Копенхаген на 10 сеп-

тември, последвана от дискусия с

автора. Призът е в размер на

100 000 датски крони. Наградата

е признание и за датската прево-

дачка на Господинов Хеле Далгор,

превела сборника с разкази “Сля-

пата Вайша” и всички романи на

българския автор.

СНИМКА СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

„Бела воче” кани на летни
нощи в „Квадрат 500”

Вълнуващите срещи на софий-

ските филхармоници с публиката

в атриума на “Квадрат 500”

продължават. На 19 август дами-

те от вокалната формация “Бела

воче” ще представят концерта

“Летни нощи”. Лятото ухае на

жасмин в прохладата на нощната

тъма. Вдъхновени от тези емоции,

Берлиоз и Доницети пишат песен-

ни цикли с почти идентични загла-

вия. Берлиоз - “Les nuits d’ete”, 6

солови песни, и Доницети - “Nuits

d’ete a Pausilippe”, 6 солови песни

и 6 дуета. “Бела воче” разделя

концерта в две части, за да под-

чертае различната чувствител-

ност и гледна точка на двамата

композитори. На сцената излиза и

пианистът Стефан Врачев, който

помага магията на музиката да

достигне до всяко сърце. Кон-

цертът е част от лятната про-

грама на Софийската филхармо-

ния “Споделете музиката” и е под-

крепен от Столичната община -

Календар на културните събития.

Правец събира изявени
артисти и млади таланти
XVII MоzArt фестивал е с поглед към дамите-творци

Амбициозна програма и много из-
ненади очакват публиката на 17-то из-
дание на MоzArt фестивала в Правец.
От 19 до 22 август на сцената на езе-
рото пред хотел Риу Правец Ризорт, в
зала “Правец” на хотела, в залата на
читалище “Заря - 1895” и на площада
пред Община Правец почитателите на
класическото изкуство ще се срещнат
с изявени артисти и с млади таланти.
Наред с Моцартовите шедьоври, кои-
то традиционно ще звучат под откри-
то небе, публиката ще има възможност
да се запознае и с някои съвременни
тенденции в оперното изкуство.

Фокусът тази година е върху жени-
те-творци. Композиторките Албена
Петрович-Врачанска и Добринка Та-
бакова, писателката Яна Букова, ре-
жисьорката Вера Немирова, цигулар-
ката Лия Петрова и примабалерината
Веса Тонова са  талантливите дами, на
чието творчество публиката ще се на-
слади отблизо.

Световната премиера на камерната
опера “Каменният пир” поставя нача-
лото на форума на 19 август. Поста-
новката на Държавната опера в Стара
Загора препраща към Моцартовата
опера “Дон Жуан”  и разглежда през
призмата на съвремието ни вечните
етични и морални проблеми. Музика-
та е на световнопризнатата българска
композиторка Албена Петрович-Вра-
чанска. Либретото е на известната
писателка Яна Букова. Режисьор е
Огнян Драганов.

Вера Немирова, чиято успешна
кариера в Западна Европа я поставя
сред водещите оперни режисьори, ще

СНИМКА MОZART ФЕСТИВАЛ

има “Среща с автограф” с публиката
на 20 август и ще разкаже интересни
истории от своя творчески път. Неми-
рова ще режисира и спектакъла “В
очакване на Моцарт” на 21 август с
участието на изявени студенти от
НМА, която чества 100 години от
основаването си.

“Drop Down Community” - камер-
ният струнен състав, който завладя
сърцата на публиката през 2020 г., е
подготвил за 20 август стилна програ-
ма с творби от Моцарт, Пиацола, Ре-
спиги и Добринка Табакова - щатен
композитор на Оркестъра на БиБиСи,
провъзгласена от сп. “Culture Trip” за

един от 10-те композитори, които пре-
осмислят класическата музика. Специ-
ален гост е виртуозната цигуларка Лия
Петрова.

Най-младите музикални дарования
от Правец ще се представят на 22 ав-
густ с концерт-матине в читалище
“Заря - 1895”.

Закриването на площада пред Об-
щината е с балетния спектакъл “Opera-
Diva” на “Арабеск”, с участието на
примата Веса Тонова, по идея и хо-
реография на Мариана Крънчева. Той
обединява четири популярни опери -
“Норма”, “Тоска”, “Травиата” и “Ма-
дам Бътерфлай”.

Илиян Джевелеков ръководи
журито на „Любовта е лудост”

Председател на жу-
рито, което ще връчи
на 3 септември в зала 1
на Фестивалния и кон-
гресен център във Вар-
на наградите на 29-я
Международен филмов
фестивал “Любовта е
лудост”, е режисьорът
Илиян Джевелеков
(България), научи
ДУМА от Виолета Фи-
липова от ФКЦ - Вар-
на. Членове на журито
са Пааво Вестерберг от
Финландия - кинорежи-
сьор, сценарист, теат-
рален режисьор и дра-
матург с международ-
но признание и множе-
ство отличия, и Магнус
Кристиансен от Норве-
гия, който повече от
шест години работи в
Силициевата долина с
медийни и технологич-
ни стартъпи и управля-
ва маркетингови кампа-
нии на авторитетни
компании. Автор е на
три игрални филма, на-
скоро завършва и по-
следния си игрален

Корнел Мундруцо
получава Специалната
награда на
„София филм фест”

През 2021 г. Спе-
циалната награда на
25-я “София филм
фест” ще бъде връче-
на на трима души,
чийто живот е нераз-
ривно свързан с кино-
то. Един от тях е ун-
гарският режисьор
Корнел Мундруцо.
Той е добре познат на
българските зрители,
които са се срещали с
всичките му филми на
СФФ през годините.

Най-новата му
творба - “Фрагменти
от живота на една
жена”, е копродукция
между САЩ, Канада
и Унгария, а премие-
рата му беше в ос-
новния конкурс на
Венеция 2020. Глав-
ните роли са повере-
ни на Ванеса Кърби
и Шая Лебоф. Изклю-
чителната Кърби спе-
чели “Купа Волпи”

за най-добра актриса,
номинации за “Ос-
кар”, “Златен глобус”
и БАФТА. Филмът
ще има една ексклу-
зивна прожекция на
есенното издание на
СФФ, а публиката ще
може да се срещне
лично с Корнел Мун-
друцо и да присъства
на връчването на
Специалната награда
на “София филм
фест”, научи ДУМА
от Светлана Дамяно-
ва от пресофиса на
“Арт фест”.

Илиян Джевелеков

Пааво Вестерберг

Магнус Кристиансен

филм - “Лъвът от
тресавището”, нео-
уестърн криминална
драма.

Журито ще опреде-
ли Голямата награда
“Златната Афродита”,
наградите за най-добра
мъжка и най-добра
женска роля, и Специ-
алната награда на жу-
рито. Българският
филм, който ще се
състезава в конкурсна-
та програма, е “Чичо
Коледа” на режисьора
Ивайло Пенчев. Него-
вата премиера е на
28 август от 20 ч. в
зала 1 на ФКЦ.

Фестивалът се от-
крива на 27 август с
филма “Селин Дион:
Силата на любовта” -
Ф р а н ц и я / К а н а д а ,
2020 г., реж. и сц. Ва-
лери Льомерсие. Офи-
циалното закриване на
“Любовта е лудост” е
на 3 септември от 19 ч.
в зала 1 на ФКЦ с коме-
дията на Никола Бедо
“От Африка с любов”.

СНИМКИ ФКЦ - ВАРНА

СНИМКА ФЕЛИЯ БАРУХ

СНИМКА
“СОФИЯ ФИЛМ ФЕСТ”



„Жената чудо” (2017) е първият супергеройски

филм с жена в главната роля, режисиран от жена.

В краставиците са открити много калий и фибри,

които влияят върху функционирането на бъбреците.
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С богата конкурсна програ-
ма за певци, танцьори и инстру-
менталисти ще започне фести-
валът “Родопска угодия”. За
пореден път събитието ще събе-
ре любители на вкусната храна
и родопските традиции в Чепе-
ларе и Пампорово от 30 сеп-
тември до 3 октомври.

Пищна изложба на родопски
специалитети ще бъде подреде-
на направо на площада. Гостите
на фестивала ще могат да опи-
тат традиционни вкусотии като
клин, пататник, синдермьо,
брънза, тикълник и още много
други уникални ястия, пригот-
вяни единствено в този край.
Свои изделия ще изложат про-
изводители на млечни продукти,
мед и билки от региона.

Акцент в програмата на пло-
щада ще бъде възстановка на
традиционен сватбен ритуал по
стара родопска традиция. Пред

Руският анимационен сериал “Маша и
Мечокът” оглави рейтинга на международ-
на изследователска агенция за най-популяр-
ните детски предавания в световен мащаб.
От Parrot Analytics обявиха, че филмчето,
базирано на едноименната народна приказ-
ка, през последните два месеца безпроблем-
но задмина британската продукция “Пра-

сенцето Пепа” и американските “Улица Се-
зам” и “Пес патрул”.

Отбелязва се, че рейтингът се основава
на мониторинг, при който са проследени над
10 хиляди различни предавания за малчугани.
Сред критериите се откроява активното
търсене на съдържанието за деца от цял свят.

Първият епизод на руската анимация
“Маша и Мечокът” излиза на 18 януари 2009
година. Досега сериалът е преведен на над
42 езика и е излъчван на територията на
почти всички континенти. А през април
миналата година успя да влезе в списъка с
петте най-обичани филмови заглавия от раз-
влекателната индустрия.

Експерти от Кембриджския
университет са измислили начин
за ранна диагностика на демен-
ция - с помощта на изкуствен
интелект, пише “Индипендънт”.
Системата работи с голямо ко-
личество данни, което прави
възможно откриването на забо-
ляването в начален стадий. Алго-
ритъмът се основава на сравни-
телен анализ на мозъчно изобра-
жение на пациента с подобни на
диагностицирани с деменция.

Тестването е показало, че
изкуственият интелект може да
сигнализира за болестта дори
при липса на ясни признаци за
мозъчно увреждане. Следваща-
та цел на учените е да включат
в изследването 500 доброволци.

Специалистите отбелязват,
че ранното откриване на демен-
ция може доста да забави про-
гресията на заболяването и чув-
ствително да подобри качество-
то на живот.

„Родопска угодия”
започва с конкурс
Почитателите на вкусната храна и родопските традиции
се събират на фестивала от 30 септември до 3 октомври

очите на присъстващите ще
оживеят древни обреди, съпът-
ствали искането на булката, из-
пращането й от родния майчин
дом и посрещането й в къщата
на младоженеца - трогателен ри-
туал, изпълнен с много симво-
лика за добруването на младото
семейство и за продължаване на
рода. Уникалната проява ще се
представи за първи път в Чепе-
ларе със съдействието на Конна
база “Аспарух” и жители на
село Хвойна. Неизменен и ва-
жен елемент от сватбените тра-
диции и обичаи е родопската
каба гайда. Във възстановката
ще вземе участие емблематич-
ният инструменталист Петър
Янев с голям брой гайдари.

Изпълнители от цялата стра-
на се събират за концерт специ-
ално за фестивала. В кулмина-
ция на събитието ще се пре-
върне рециталът на Елица То-

Хайдушките празници “Капитан Петко войвода”
са традиция за Чепеларе

дорова и братя Пищолски, кои-
то ще представят по атрактивен
и модерен начин любими

български народни песни и ав-
торски композиции с фолклор-
ни елементи.

Ксения Овчинникова от
сибирския град Омск заведе
дело срещу заведение за
бързо хранене заради рек-
лама на чийзбургер, която
се оказала толкова съблаз-
нителна, че жената не
издържала и нарушила по-
стите, съобщи “Таймс”. Ру-
скинята настоява ресто-
рантът да я компенсира за
факта, че плакатът “обидил
религиозните й чувства” и я
принудил да отиде до най-
близкото заведение на вери-
гата. “В действията на
McDonald`s виждам наруше-
ние на закона за защита на
потребителите”, подчерта
Овчинникова. Исканата от
нея компенсация е 1000
рубли (около 23 лева).

Руските политици из-
ползват случая на Овчинни-
кова, за да настояват за за-

На летище София гостува изложбата на Детския научен център “Музейко” -
“Еврика!”. Експозицията, разположена на Терминал 2, в зоната след граничен
контрол, показва нагледно, че науката може да бъде забавна, любопитна и интри-
гуваща, дори и за най-малките. 13 интерактивни инсталации представят вълнува-
щия път до големите открития, направен през изминалите два века, променили
завинаги света, в който живеем. Малките пътници ще имат възможност да експе-
риментират и да научат, че не е страшно да грешат, осъществявайки добрите си
идеи. Защото провалът е част от пътя към успеха, важно е да не се отказваш.

Посетителите на изложбата ще научат как са били създадени рентгенът, теле-
фонът, морзовият апарат, както и забавни изобретения - фризбито, балонът с
горещ въздух или задвижваните от човешка сила автомобили.

Рускиня съди заведение за изкушаваща реклама„Маша и Мечокът”
е най-популярната
анимация в света

Сериалът е преведен на 42 езика

Изкуствен
интелект
открива
деменцията

брана на билбордове и улич-
ни банери, рекламиращи
вериги за бързо хранене.
“По отношение на степента
на вредата бързата храна е
не по-малко разрушителна
от цигарите”, смята Виталий
Милонов, консервативен
член на долната камара на
руския парламент.

Законът, забраняващ
“оскърбяването на чувства-
та на вярващите”, на който
Овчинникова се позовава в
жалбата си, е подписан
от Владимир Путин през
2013 г. Той е съставен, след
като членовете на пънк гру-
пата Pussy Riot нахлуха в
катедралата “Христос Спа-
сител” през 2012 г. и там
изпяха песен, в която от-
крито помолиха Дева Ма-
рия да освободи Русия от
нейния авторитарен прези-

дент.
Броят на присъдите по

този закон непрекъснато
намалява от 2017 г. Това
показва, че шансовете на
Овчинникова да спечели
съда са доста илюзорни.

Досега от веригата за
бързо хранене не са комен-
тирали тази ситуация. Но в
отговор на новината за заве-
деното дело представител на
Руската православна църква
посъветва жената “да отиде
на изповед, а не в съда”.

Ксения Овчинникова
иска 1000 рубли
компенсация

„Еврика!” гостува на летище София

СНИМКА “СОФ КЪНЕКТ” И “МУЗЕЙКО”

Целта на изложбата е да запали
любопитството на децата, като ги
превърне в съвременни изследователи
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СЛЪНЧЕВО

ТЕЛЕЦ

Нерешени проблеми от ми-
налото напомнят за себе си
и ще ги решите успешно.
Прагматичният ви подход
дава добри резултати.

ОВЕН

Не занимавайте околните
със себе си, освен ако няма да
ги зарадвате с нещо прият-
но. Финансите ви търпят
положително развитие.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Здравословни неразположе-
ния, умора и стрес са отнели
от силите ви. Нуждаете се
от спокойствие и пълно
възстановяване.

22 май - 21 юни

РАК

Заминете на тихо и уединено
място, далече от шума и
суетата на големия град.
Съдбата ви праща импулс за
любов.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Вземете много сериозни мер-
ки и отстоявайте докрай
позициите си, ако напълно
сте уверени в правотата
си.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Трудът ви най-после ще бъде
оценен. Споделете планове-
те си на близки и приятели.
Денят е от най-успешните
за вас.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Част от вас ще се отда-
дат на делови ангажимен-
ти, други - на почивката
си. Ще останете доволни
от себе си.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Имате много голям шанс
за намиране на работа или
смяна на настоящата. Не се
притеснявайте за близките
си.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ще се справите с всяка
трудност, водени от вът-
решна сила и порив. Може-
те да влияете на ситуаци-
ите.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Днес повечето от вас ще
имат голям късмет - ня-
кои в професионален план,
други в личен план и в
любовта.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Покажете по дипломатичен
начин какво мислите за ня-
кого. Пазете много здраве-
то си и не се претоварвай-
те.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Поддавате се на доста
лошо влияние. Водете се от
своето собствено си усе-
щане за нещата и от разу-
ма си.
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ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРОМЕНЛИВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

На 16 август ще е слънчево, след обяд горещо. Ще духа слаб до

умерен вятър от изток-югоизток. Дневните температури ще се

повишат още малко и максималните ще са между 33 и 38o. Над

Черноморието ще е слънчево, със слаб до умерен вятър. Максимал-

ните температури ще са 27-30o.. Температурата на морската

вода е 26-27o.. Вълнението на морето ще бъде 1-2 бала. Над плани-

ните ще е слънчево, след обяд в Рило-Родопския масив - с временни

увеличения на облачността. Максималната температура на 1200

метра ще е около 27o., на 2000 метра - около 21o.. Атмосферното

налягане ще се понижава и ще е по-ниско от средното за месеца.

НИМХ/БТА

06.00 –ÂÁÂ‚‡Ú Á‡ ÓÁÓ‚Ë ÔÂÎË-
Í‡ÌË ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /
¡˙Î„‡Ëˇ, 2003„./

07.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05  ÌË„‡ Ì‡ ÍÌË„ËÚÂ ÙËÎÏ
09.35 13-Ú‡ „Ó‰ÂÌËˆ‡ Ì‡ ÔËÌˆ‡

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ,
1986„./

11.00 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ŒÚ‰‡ÎÂ˜ÂÌËÚÂ ÓÒÚÓ‚Ë Ì‡

¿‚ÒÚ‡ÎËˇ ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
13.30 «Î‡ÚÌËˇÚ ‚ÂÍ Ú‚ ÙËÎÏ /6

ÒÂËˇ/Ô/
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —ÎÂ‰‚‡˘‡ ÒÔËÍ‡ ÍËÌÓ

ìŒ‰ÂÓÌî ‰ÓÍ. ÙËÎÏ /¡˙Î„‡-
Ëˇ, 2015„./

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ÃËÚÓ‚Â Ë ÎÂ„ÂÌ‰Ë ‰ÓÍ.

ÙËÎÏ /5 ÂÔËÁÓ‰/
19.00 œËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ Â‰ËÌ

¿ÎÂÍËÌ 4-ÒÂËÂÌ Ú‚
ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ, 2007„./

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /6, ÔÓ-

ÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/ (12)
22.10 œÂÔÂÎ Ú‚ ÙËÎÏ /6 ÂÔËÁÓ‰/

(16)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ”ËÌÓÌ‡ ⁄Ô Ú‚ ÙËÎÏ /12

ÂÔËÁÓ‰/ (14)
00.15 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
01.15 ŒÚ‰‡ÎÂ˜ÂÌËÚÂ ÓÒÚÓ‚Ë Ì‡

¿‚ÒÚ‡ÎËˇ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ /3, ÔÓÒÎ. ÂÔËÁÓ‰/Ô/

01.40 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /6, ÔÓ-
ÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (12)

02.50 œÂÔÂÎ Ú‚ ÙËÎÏ /6 ÂÔ./Ô/
03.35 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.25 ”ËÌÓÌ‡ ⁄Ô Ú‚ ÙËÎÏ /12

ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (14)

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
00.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
02.30 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
04.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
(Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ)

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2015 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.97

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15 ÂÔ.8

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡Ëˇ ÷˙Ìˆ‡Ó-
‚‡

18.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.6 ÂÔ.15

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.23

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.56

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2014 „.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.13

00.00 ì«‡ÍÓÌ Ë Â‰: —ÔÂˆË‡Î-
ÌË ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.20 ÂÔ.2

01.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.5

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.20 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.62, 63

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

17.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î
23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
00.10 ŒÎÂ„ “‡·‡ÍÓ‚. ¬ÒË˜ÍÓ,

ÍÓÂÚÓ ˘Â ÓÒÚ‡ÌÂ ÒÎÂ‰
ÚÂ·...

01.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
04.05 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

СНИМКА LEVSKI.BG

Вратарят Янко Георгиев спасява шут на Георги Миланов,
преди Борислав Цонев да го простреля с добавка

подготовка не е водил с нас.
Имах специален разговор със

Здравко Димитров. Той има уникални
качества и трябва да ги развие. Ако
продължава с глупостите, ще е про-
сто талант, минал през футбола. В
Левски трудно се работи спокойно.
Надявам се в следващите мачове да
вземем нужните точки, които да ни
дадат спокойствие”, допълни зетят на
Боби Михайлов.

РЕЗУЛТАТИ

IV КРЪГ:
Левски - Царско село 3:1
0:1 Шопов (28) 1:1 Б.
Цонев (58) 2:1 М. Д. Петков (63) 3:1
Краев (90+3); Пирин - ЦСКА 1948
4:1 1:0 Станоев (1) 2:0 Манолев (30)
2:1 Чочев (43-д) 3:1 Карачанаков (66)
4:1 Брахими (89); Славия - Берое 3:2
0:1 Кукула (6) 1:1 Тасев (38-д) 1:2
Камара (48) 2:2 Кирилов (58) 3:2
Кръстев (72). Днес, 18.45: Черно море
- Локо Пд; 21.00: Ботев Вр - Ботев
Пд; Отложени: Локо Сф - ЦСКА-Сф;
Арда - Лудогорец.

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
18.45 Черно море - Локо Пд
21.00 Ботев Вр - Ботев Пд
ПО МАКС СПОРТ 2
21.00 Виляреал - Гранада
ПО МАКС СПОРТ 3
21.45 Салернитана - Реджина
ПО МАКС СПОРТ 4
23.00 Елче - Атлетик Б
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
20.00 “Мастърс” в Синсинати
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
15.50 Обиколка
на Испания (III етап)
СНУКЪР
21.00 Бритиш Оупън (I етап)

ГЛЕДАЙТЕ

ВТОРА ЛИГА, V КРЪГ:
Миньор - Марек 1:1 0:1 Атанасов

(51) 1:1 Костов (84); Спортист - Лудо-
горец-2 2:3 0:1 Найденов (16) 0:2 Бу-
динов (23) 1:2 Павлов (69) 1:3 Минков
(81-д) 2:3 Русинов (90+1), ЧК: Ташев
(С-80), Цветанов (Л-84); Струмска
слава - Литекс 1:0 Аспарухов (54);
Септември Сф - Марица 1:2 0:1 Мар-
чев (40) 0:2 Тонев (55) 1:2 Георгиев
(82); Ботев Пд-2 - Хебър 1:0 Василев
(34-д); Нефтохимик - Добруджа 1:0
Данчев (90+4); Спартак Вн - ЦСКА
1948-2 2:0 1:0 Андреев (29) 2:0 Мех-
мед (59); Созопол - Септември Сим
2:1 1:0 Будинов (38) 1:1 Митев (48) 2:1
Будинов (61); Етър - Янтра 3:1 1:0
Йорданов (5) 2:0 Пехливанов (45) 3:0
Кнежевич (53) 3:1 Петров (60); Мон-
тана - Левски Лом 2:1 1:0 Кръстев
(46) 2:0 Йорданов (78) 2:1 Гущеров
(89), ЧК: Николов (М-53).

 1. Ã‡Ëˆ‡ 5 4 1 0 13:6 13
 2. ÃËÌ¸Ó 5 3 2 0 10:5 11
 3. ’Â·˙ 5 3 1 1 9:5 10
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
 4. —Ô‡Ú‡Í ¬Ì 5 3 1 1 10:7 10
 5. ¡ÓÚÂ‚ œ‰-2 5 2 3 0 9:5  9
 6. ≈Ú˙ 5 3 0 2 11:10  9
 7. —ÓÁÓÔÓÎ 5 2 2 1 7:4  8
 8. ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ-2 5 2 2 1 12:10  8
 9. —Ú. ÒÎ‡‚‡ 5 2 2 1 5:4  8
10. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 5 2 2 1 6:7  8
11. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —Ù 5 2 1 2 10:7  7
12. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —ËÏ 5 2 0 3 11:11  6
13. —ÔÓÚËÒÚ 5 2 0 3 4:6  6
14. Ã‡ÂÍ 5 1 3 1 5:5  6
15. ÀËÚÂÍÒ 5 1 2 2 4:4  5
16. ÷— ¿ 1948-2 5 1 1 3 4:8  4
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
17. ƒÓ·Û‰Ê‡ 5 1 1 3 2:6  4
18. ÕÂÙÚÓıËÏËÍ 5 1 0 4 6:12  3
19. flÌÚ‡ 5 0 1 4 3:11  1

20. ÀÂ‚ÒÍË 5 0 1 4 1:9  1

VI КРЪГ: утре, 18.30: Литекс -
Септември Сф; сряда, 18.00: Марек -
ЦСКА 1948-2; Марица - Спартак Вн;
Добруджа - Струмска слава; Левски
Лом - Нефтохимик; Хебър - Спортист;
Янтра - Созопол; Миньор - Етър;
19.00: Септември Сим - Ботев Пд-2;
20.00: Лудогорец-2 - Монтана.

Левски най-после постигна победа
през сезона, след като в двубой от IV
кръг на efbet Лига съкруши Царско село
с 3:1 на “Георги Аспарухов”. Успехът
обаче не дойде лесно за “сините”, кои-
то изоставаха на почивката след попа-
дение на Васил Шопов (28) след пас на
юношата на Левски Лъчезар Балтанов.

През второто полувреме футболис-
тите на Живко Миланов повишиха обо-
ротите и качеството и стигнаха до об-
рат само за 5 минути. Борислав Цонев
(58) изравни с добавка, след като удар
на Георги Миланов бе отбит от врата-
ря Янко Георгиев. Мартин Петков (63)
изведе домакините напред след подава-
не от Боби Цонев отляво по земя и без
забавяне. Тийнейджърът записа първи
гол за “сините” и си направи подарък
за 19-ия си рожден ден вчера.

В добавеното време влезлият от
пейката Андриан Краев открадна топ-
ката и прехвърли елегантно вратаря, за
да оформи първия успех на “сините”
през сезона и да запише първия си гол.
Батко му Божидар има 28, преди да
бъде продаден в датския Мидтиланд.

Левски прекъсна най-черния старт
в клубната си история от три поредни
загуби. Вековният клуб се отлепи от
дъното и вече е 11-и с 3 т., с колкото
са още изигралият едва един мач ЦСКА-
Сф и Пирин.

В следващия кръг в петък Левски
гостува на Ботев Пд, а Царско село
приема Арда.

“Един мач с две различни страни. С
безобразно първо полувреме. Има
откъде да дойде това. Има причини.
Липса на резултати, на точки. Оттам
идва липсата на увереност. Излязохме
плахи, без самочувствие. На полувре-

„Сините” чакат играч от Евро 2020
Левски ще подпише

със северномакедонския
защитник Гьоко Зайков.
26-годишният футболист
е прекратил договора си с
белгийския Шарльороа.
От този клуб Левски си
върна под наем Иван Го-
ранов. Бившият капитан
на “сините” също е помог-
нал за привличането на
бранителя на “Герена”.
Условията по договора на
Гьоко Зайков с Левски са
уточнени.

Първа победа на Левски
Боби Цонев и Георги Миланов изтеглиха
отбора до обрата над Царско село

мето им казах някои неща, които не са
за пред хората. Те показаха реакция и
коренно различно лице. Такъв Левски
искам да виждам”, заяви треньорът
Живко Миланов.

“Дано тази победа им даде самочув-
ствие и нататък да покажат добрата си
страна. Левски все още не е готов. Ще
ни трябват играчи на 2-3 позиции, за да
сме конкурентоспособни. Георги Ми-
ланов доста време не е играл и дори

26-годишният Зайков е
започнал кариерата си в
Работнички Скопие. През
сезон 2014/15 и едва 19-
годишен преминава в Рен,
но не записва нито един
мач в Лига 1, а играе за
дубъла в IV дивизия.
Ползван е за Купата на
Лигата. От 2015 г. е в
Шарльороа.

Зайков бе част от на-
ционалния отбор на Се-
верна Македония за исто-
рическото първо участие

на тима на голям форум -
Евро 2020. Той обаче не
се появи на терена в нито
един мач.

Паралелно Насиру
Мохамед съди Левски за
850 000 лева. 27-годиш-
ният ганаец разтрогна
договора си пролетта за-
ради неполучени заплати
и сега си ги търси. За
няма и две години афри-
канецът участва в 35
мача за Левски, в които
вкара три гола.Гьоко Зайков
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Кубрат Пулев ще се завърне на ринга през
ноември. Най-добрият български професионален
боксьор ще участва в галавечер в САЩ. 40-го-
дишният софиянец за последно се би в Лондон
на 12 декември 2020 г., когато бе нокаутиран в
деветия рунд в спора за световната титла в теж-
ка категория от шампиона Антъни Джошуа.

“Засега оставам на боксовия ринг. Имам още
малко какво да дам на феновете на бокса в Бълга-
рия. Очаквам да отмине една контузия в рамото
ми. И през ноември ще направим един мач в
САЩ”, обяви пред Нова тв Пулев.

“Моите адмирации за това, което постигнаха
българските спортисти на Олимпийските игри.
Да, някои ще кажат, че каратето е нов спорт на
Олимпиада и няма много конкуренция, но имаме
злато. Фактите са факти и ние имаме олимпий-
ски шампиони. Голям успех за България. Боксът
е един най-старите спортове. Браво и за гимна-
стичките. Радвам се, че българите го оценяват.
Шапки им свалят. Много голям успех в този
момент на трудности. Това е едно начало за
подкрепа на българския дух”, допълни 40-годиш-
ният боец.

Златен дъжд ще се излее над Лу-
догорец, ако спечели баража с швед-
ския Малмьо и влезе в групите на
Шампионската лига. Дори и при за-
губа в него, “орлите” имат гаранти-
рани 5 милиона евро за влизането в
групите на Лига Европа, което пък
им добавя още 3,63 милиона. Там
клубът ще получава по 630 000 евро
при победа и 210 000 за равенство.
Лудогорец ще участва в разпределя-
нето на средствата и според своя 10-
годишен коефициент в турнирите на
УЕФА. При победа в плейофа с
Малмьо обаче Лудогорец ще си га-
рантира минимум 16 милиона евро
(31,2 милиона лева). Там победите се
оценяват по 2,8 милиона, а хиксът -
на 930 000 евро.

За мачовете с шведския първенец
треньорът Валдас Дамбраускас за-
драска още един нападател след Кла-

удиу Кешерю, когото дори прати да
тренира и да играе за втория отбор.
Същата съдба сполетя и ганаеца Ел-
вис Ману. 28-годишният нападател с
нидерландски паспорт не бе включен
в списъка пред УЕФА за плейофите.
Първият двубой е в сряда от 22 часа
в Швеция, а реваншът е на 24 август,
вторник, също от 22 часа на “Хюве-
фарма Арена” в Разград.

Ходът на Дамбраускас е малко из-
ненадващ, защото Ману вкара голове
в три поредни мача. Той се разписа
при гостуването на Локо Пд, спече-
лено с 3:1, в домакинството на Мура,
когато словенците бяха победени
също с 3:1, както и в двубоя срещу
ЦСКА 1948 (3:0). Нападателят оба-
че остана резерва и в двата двубоя с
Олимпиакос.

Ману е заменен в картотеката за
Европа от друг нидерландец - защит-

ника Шакил Пинас. Той в момента е
контузен, след като извади рамо в
мач за дубъла на Лудогорец срещу
втория тим на Ботев Пд в двубой от
Втора лига, завършил 3:3. Още не е
ясно дали Пинас ще се възстанови
до сряда.

Кешерю вероятно ще си тръгне от
Разград. Най-резултатният нападател
в историята на Лудогорец в момента
участва единствено в домакинските
двубои на Лудогорец-2. Интерес към
34-годишния футболист не липсва и
най-вероятно той ще бъде продаден.
Босът на ФКСБ Джиджи Бекали раз-
кри, че е водил преговори с ръковод-
ството на разградчани, но те са били
неуспешни. Отвъд Дунав твърдят, че
сериозен интерес към него проявява
и Рапид Букурещ, който през лятото
взе и друг ненужен румънец - цент-
ралния защитник Драгош Григоре.

Златен дъжд
чакат в Лудогорец
Дамбраускас зачеркна и Ману за баражите с Малмьо

Кобрата се връща
на ринга през ноември

Почина легендата
Герд Мюлер

IN MEMORIAM

На 75 години е починал легенда-

та на германския и световния фут-

бол Герд Мюлер. Германецът остава

в историята като най-великия гол-

майстор на Бундеслигата. Мюлер

има 68 гола в 62 мача за национал-

ния отбор на Западна Германия, с

който печели световната титла

през 1974 г. Той е с 565 попадения

за Байерн в 607 мача във всички

турнири. С баварците е спечелил

четири титли на Германия, три

пъти триумфира с КЕШ.

Карпов идва в
София на фестивал

Големият гросмайстор Анато-

лий Карпов идва за шахматен

празник в София. 12-ият свето-

вен шампион ще участва във фе-

стивала “Купа на посланика на

Русия”. Надпреварата ще е на 28-

29 август в Руския дом на ул.

“Шипка” 34. Карпов е почетен

гост на мероприятието. “Про-

грамата включва шахматни тур-

нири за деца и любители, излъчва-

не на руски филми, лекция и из-

ложба, посветени на съветския

световен шампион по шах Михаил

Ботвиник”, съобщиха за ДУМА

от руското посолство.

Волейболистите губят
и бият Нидерландия

Мъжкият национален отбор

по волейбол на България загуби

от Нидерландия с 0:3 гейма (-15,

-22, -19) в официална контрола в

“Арена Самоков”. Селекционерът

Силвано Пранди не можа да из-

ползва капитана Цветан Соко-

лов, който е с мускулен проблем

в бедрото, получен в първия мач

с “лалетата”, спечелен с 3:1.

Велизар Чернокожев, който за-

мести дупничанина, стана топре-

ализатор с 14 т., а Тодор Скри-

мов добави 12. След мача двата

тима изиграха още един гейм,

който волейболистите ни спече-

лиха с 25:22. “Лъвовете” замина-

ват в четвъртък за Украйна,

където ще играят на турнир с

домакините, Сърбия и Словения.

Тези мачове ще са генерална ре-

петиция за Европейското първен-

ство в Полша, Чехия, Естония и

Финландия (1-19 септември).

НАКРАТКО

ка. Пред тях финишираха
тандемите на Румъния, Фран-
ция и Унгария.

бТВ след финала.
Четворката скул - Христо

Нешев, Иван Табаков, Васил

Шунтов и Стефан Мутич,
спечели първо място във фи-
нал Б, след като остана на 0,3

сек. от класиране между
първите шест лодки.

Скифьорът Иван Йорда-

нов остана на втора позиция
във финал С и е 14-и в общо-
то класиране.

Янкулов и Малинов са четвърти на Световното в Пловдив

Младите български надеж-
ди в гребането Иван Янкулов
и Цветомир Малинов бяха на
крачка от чудото - да вземат
медал на Световното първен-
ство по гребане за юноши и
девойки в Пловдив. Двойката
ни без кърмчия завърши на 4-
то място във финалната гон-

“Усещането беше неверо-
ятно. Израснахме в тези гон-
ки. За толкова бяхме подгот-
вени. Четвърто място е го-
лям успех за нас. Вложихме
всичко от себе си. Най-труд-
но беше да издържим психи-
чески. Нямахме сили за ме-
дал”, казаха момчетата пред

СНИМКА БГНЕС

Брад Биндър е вдигнал победоносно ръка,
след като бе най-бърз за Гран при на Австрия в Мото ГП.
Пилотът на KTM изпревари Пеко Баная (Дукати) с 9,991 сек.,
Хорхе Мартин (Дукати) с 11,5 сек. и др. Биндър триумфира,
защото три тура преди края заваля, но той не смени
мотора си, а остана на пистата


